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Občinske nOvice

Prvi korak k selitvi
Komunala Radovljica oprem
lja zemljišče pri centralni či
stilni napravi, kje bodo gra
dili novo skladišče.
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AktuAlnO

Projekt JeloviZA
Ob zaključku projekta so 
tudi župani izkazali podpo
ro trajnostnemu razvoju Je
lovice.
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ZAnimivOsti

Petdeset krstov  
za petdeset let
Ob okrogli obletnici pogovor 
s predsednikom kluba Več
no mladih fantov Markom 
Pangercem
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mlAdi

Po nove izkušnje  
v veliko britanijo
Učenci Osnovne šole A. T. 
Linharta Radovljica so teden 
dni nova znanja pridobivali v 
britanskih šolah.
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Stanovanja 
za starejše
v Radovljici so v 
obnovljeni stavbi 
nekdanje gostilne 
kozolec namenu 
predali deset novih 
najemnih stanovanj za 
upokojence.
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Obletnica 
rojstva Josipine 
Hočevar
tudi v Radovljici smo počastili 
dvestoto obletnico rojstva 
Josipine Hočevar, dobrotnice in 
mecenke, prve častne 
meščanke Radovljice.

stran 7

Nedavno je bilo v Radovljici 
živahno kot že dolgo ne. 
Mesto je zadišalo po čokola-
di in privabilo množico obi-
skovalcev, željnih kulinarič-
nih razvajanj. Festival, ki ga 
je organiziral Javni zavod 
Turizem in kultura Radovlji-
ca, se je izkazal za pravo 
poslastico že v preteklem de-
setletju in tudi tokrat ni bilo 
nič drugače.
Dvajset ponudnikov je s 
svojimi čokoladnimi kreaci-
jami razvajalo brbončice 

obiskovalcev, ki so se lahko 
razveselili najrazličnejših 
okusov te sladke pregrehe: 
od klasičnih čokolad do ek-
sotičnih kombinacij, ki so 
vsebovale sestavine, za kate-
re marsikdo še ni slišal, 
našlo se je nekaj za vsakega 
sladokusca. Kombinacije so 
ponudile nepozabno doži-
vetje okusov, ki so omogoči-
le odkrivanje novih dimen-
zij čokoladnega užitka. 
Obiskovalci pa niso bili edi-
ni, ki so uživali na festivalu 
čokolade; tudi čokoladnice 
so bile več kot zadovoljne z 

dogodkom in z odzivi, ki so 
bili nadvse pozitivni.
Kot je pojasnila direktorica 
zavoda Kaja Beton, se organi-
zatorji vsako leto trudijo 
predstaviti nekaj novega in 
drugačnega, da bi obiskoval-
cem ponudili edinstveno do-
živetje. »Vedno pa imamo v 
mislih tudi kakovost ter sku-
šamo zagotoviti raznolik pro-
gram. Vreme nam je bilo res 
naklonjeno, veseli smo, da ni 
dežja, hkrati pa so tempera-
ture primerne, ne prevroče 
za čokolado,« je dejala. Doda-
la je še, da si želijo predvsem, 

da bi bili vsi obiskovalci zado-
voljni in bi se v Radovljico z 
veseljem vrnili. 
Festival čokolade v Radovljici 
je tako znova potrdil svoj sta-
tus priljubljene kulinarične 
prireditve, ki vsako leto pri-
vabi tako domače kot tuje 
obiskovalce. Letos je po oce-
ni organizatorjev festival obi-
skalo okoli 25 tisoč ljudi. S 
pestrimi okusi in prijetnim 
vzdušjem je bil predzad nji 
konec tedna v aprilu zagoto-
vo sladek in nepozaben za 
vse ljubitelje čokolade.

enajsti Festival čokolade je v Radovljico privabil okoli 25 tisoč obiskovalcev, ki so prišli okušat, kaj vse 
ponuja čokolada. Pester program je poskrbel za živahno dogajanje na dveh lokacijah.

Čokoladna Radovljica

Nika Toporiš

s pestro ponudbo in kakovostnimi izdelki ter zabavnim in raznolikim programom je 11. Festival čokolade privabil 
sladokusce od blizu in daleč. / Foto: Tina Dokl

Na srečanju so predstavniki 
občine in družbe Elan 
predstavili načrte in odgo-
varjali na vprašanja. Kot je v 
nagovoru zbranim poudaril 
direktor zimskošportne di-
vizije v Elanu Leon Korošec, 
so v podjetju že dolgo zave-
zani trajnosti. »V to smer 
smo že doslej napravili veli-
ko korakov. Smo pa tudi 
ena redkih slovenskih bla-
govnih znamk, ki je znana 
po vsem svetu, in to, da 
smo uspešni, s seboj prina-
ša tudi določene izzive. Pro-

blematika parkirišč v Elanu 
je stara že več kot štirideset 
let, in če drugega ne, mora-
mo kot dober delodajalec 
zagotoviti možnost parkira-
nja za zaposlene,« je pouda-
ril v nagovoru.
Na srečanju so se sicer s pri-
stojnimi pogovarjali tudi o 
drugih aktualnih in perečih 
temah: o ureditvi športnega 
parka pri podružnični šoli 
Begunje, o gradnji večna-
menske dvorane v stavbi ga-
silskega društva in krajevne 
skupnosti ter o sanaciji ško-
de po lanskih poplavah.

krajane begunj je pred časom vznemirila 
informacija, da bo podjetje elan širilo parkirišča 
na zemljišče na nasprotni strani ceste proti 
begunjam. krajevna skupnost je zato prejšnjo 
sredo pripravila srečanje krajanov.

O novih parkiriščih in 
širjenju proizvodnje

Marjana Ahačič
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OBČINA RADOVLJICA

V imenu Občine Radovljica 
čestitam ob prazniku dela.

Ciril Globočnik
ŽUPAN
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elan se lahko širi samo na zahod, na zemljišča čez cesto, ki 
so sicer s prostorskimi dokumenti že skoraj trideset let 
opredeljena kot površine za proizvodnjo. / Foto: Gorazd Kavčič
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V Sloveniji bodo volitve po-
slancev v Evropski parlament 
potekale v nedeljo, 9. junija 
2024. V tem času bosta izšli 
dve številki Deželnih novic.
Deželne novice bodo priprave 
na volitve poslancev v Evropski 
parlament spremljale po lastni 
presoji, v skladu s programsko 
zasnovo neodvisnega in poli-
tično nevtralnega časopisa. V 
presoji uredništva oziroma od-
govorne urednice bo izbor tem, 

sogovornikov in dogodkov, 
upoštevano bo pravilo infor-
mativne pomembnosti. V času 
volilne kampanje bomo objav-
ljali kratke napovedi predvolil-
nih shodov, ki nam jih bodo 
posredovali organizatorji volil-
ne kampanje.
V času volilne kampanje ne 
bomo objavljali strankarskih 
sporočil za javnost, stranke in 
kandidatne liste imajo mož-
nost, da zanje zakupijo prostor 

v časopisu in prilogah. Prav 
tako v tem času ne bomo objav-
ljali nenaročenih prispevkov in 
pisem bralcev, za katera bomo 
presodili, da vsebujejo predvolil-
na sporočila oziroma navijajo 
za tega ali onega kandidata.
Organizatorjem volilne kam-
panje bomo v skladu z veljav-
nim cenikom zagotovili enake 
pogoje za objavljanje volilnih 
propagandnih sporočil. Vsa 
plačana obvestila, propagan-

dna sporočila ter predstavitve-
ni članki in pogovori bodo po-
sebej označeni in razpoznavni 
kot propagandno volilno spo-
ročilo. Volilna propagandna 
sporočila bomo v primeru pre-
velikega števila naročil na prvi 
in zadnji strani časopisa ob-
javljali največ v velikosti ene 
osmine strani, spoštovali bomo 
vrstni red naročil.

Marjana Ahačič,  
odgovorna urednica

Evropske volitve

Sredi aprila se je tudi v Ra-
dovljici ustavila ekipa čla-
nov in podpornikov stranke 
Vesna, predvsem z name-
nom, da tudi tu predstavi 
svoje delo in kandidate na 
prihajajočih volitvah v 
Evropski parlament.

Prebivalcem Gorenjske so 
želeli predstaviti svoj pro-
gram z naslovom Pogum za 
Evropo. V njem poudarjajo 
šest področij: pravičen zele-
ni prehod, stanovanjsko po-
litiko, socialno pravičnost, 
okolje, enake možnosti ter 
kmetijstvo in hrano.
»Nikar ne podcenjujte 
Evropske unije in njenega 
vpliva na življenje nas vseh 
tu v Sloveniji. Ni res, da gre 
za neko oddaljeno inštituci-
jo, ki se nas ne tiče. Obra-

tno, zelo se nas, saj kar 70 
odstotkov vse zakonodaje, ki 
jo sprejema Evropski parla-
ment, neposredno vpliva na 
to, kako bomo živeli,« je po-
udaril nosilec liste Vladimir 
Prebilič.
»Evropsko unijo potrebuje-
mo bolj kot kadar koli doslej. 
Globalni svet pač igra glo-

balno igro in mi smo 
preprosto premajhni, da bi 
lahko temu parirali, zato 
menim, da je dobro, da smo 
v neki skupnosti na varni 
strani, kjer je zagotovljena 
določena stopnja varnosti ter 
tudi gospodarske in si-
ceršnje rasti.«
Pomembno se mu zdi tudi, 
da prispevamo več v družino 
EU, na nas pa je, še pravi, da 
pridemo s predlogi in pobu-
dami, ki so dobri, in prepri-
čamo EU, da jih sprejme.

Marjana Ahačič

Nepremičninski sklad po-
kojninskega in invalidskega 
zavarovanja je v petek obja-
vil razpis za deset novih na-
jemnih stanovanj za upoko-
jence v Radovljici. Vselitev v 
stanovanja je predvidena po 
1. septembru, rok za oddajo 
prijave na razpis pa je 27. 
maj, so sporočili s sklada.

Stanovanja so uredili v stav-
bi nekdanje gostilne Kozo-
lec, kjer je imelo pred preno-
vo prostore društvo 
upokojencev. V dveh letih so 
stavbo popolnoma obnovili, 
tako da je zdaj v njej deset 
stanovanj, ki so velika od 30 
do 61 kvadratnih metrov in 
so neopremljena. Imajo ko-
palnico s prho, dve pritlični 
tudi teraso, dve v prvem nad-
stropju pa balkon. Pred 
objektom je 14 parkirnih 
mest, eno za invalide. V 
stavbi je dvigalo, ki pa zaradi 
širine ni primerno za osebe 
na invalidskih vozičkih.

Stanovanja se bodo 
oddajala za neprofitno 
najemnino
Približno milijon in pol 
evrov vredna investicija je 
bila v 36 odstotkih financira-
na iz evropskih sredstev, 
sklad pa bo stanovanja oddal 
v najem z javnim razpisom. 
Upravičenci za pridobitev so 
osebe s statusom upokojen-
ca ali druge starejše osebe, 
stare nad 65 let, ki izpolnju-
jejo tudi vse druge pogoje 
razpisa. Ta je objavljen na 
spletni strani nepremičnin-
skega sklada.

Stanovanja se bodo oddajala 
za nedoločen čas in za 
neprofitno najemnino, ki bo 
znašala od 152 do 303 evre, 
odvisno od velikosti. V naje-
mnino niso zajeti individu-
alni stroški (elektrika, ogre-
vanje, voda, komunalne 
storitve ...) in skupni obrato-
valni stroški (skupna elektri-
ka in voda, dvigalo, urejanje 
okolice  ...), so pojasnili na 
skladu, kjer so povedali tudi, 
da bodo najemniki morali 

imeti na naslovu prijavljeno 
stalno prebivališče, občani 
Radovljice pa na razpisu ne 
bodo imeli prednosti.

Prilagojeno bivanju 
starejših
Objekt, dostopi in stanova-
nja so delno arhitekturno in 
arhitektonsko prilagojeni za 
starejše; v stavbi je dvigalo, 
urejene so klančine, prilago-
jena kopalnica in druga 
oprema. Ogrevanje stano-

vanj je urejeno s skupno 
pečjo na zemeljski plin z 
merilniki porabe na radia-
torjih. Ogrevanje tople vode 
je individualno za vsako sta-
novanje posebej, in sicer s 
pomočjo električnega grelni-
ka vode, so pojasnili na ne-
premičninskem skladu. V 
kleti objekta so stanovalcem 
na voljo shrambe, kolesarni-
ca z električnimi priključki 
za polnjenje e-koles in teh-
nični prostori.
Gre za prvi projekt, za kate-
rega je nepremičninski 
sklad prejel nepovratna fi-
nančna sredstva in prvi pro-
jekt, v katerega so pri gradnji 
vključili tudi umetniško 
delo, stensko poslikavo An-
žeta Zadela, ki nosi naslov 
Tkanje generacij in kulture. 
Kot pojasnjuje avtor murala, 
osrednji motiv poslikave 
predstavlja silhueto skakal-
nega stolpa arhitekta Ivana 
Vurnika pred silhueto vrhov 
karavanških gora. Na spo-
dnji strani poslikavo uokvir-
jajo tradicionalni vzorci, ki 
jih je zbirala Helena Vurnik. 
Vzorci odmevajo trajnostno 
dediščino kulturnih in roko-
delskih praks čebelarstva, 
tkalstva, kovaštva in polje-
delstva, ki odlikujejo lokalno 
in naravno okolje Radovljice.

V Radovljici so sredi aprila namenu predali deset novih najemnih stanovanj za upokojence. 
Nepremičninski sklad pokojninskega in invalidskega zavarovanja jih je uredil v popolnoma 
prenovljenem objektu nad radovljiško policijsko postajo. Razpis je že objavljen, vseljiva bodo jeseni.

Stanovanja za starejše

Marjana Ahačič

Predstavniki stranke Vesna s kandidatoma za evropska 
poslanca Vladimirjem Prebiličem  in Klemenom Belharjem 
(v sredini) pred radovljiško knjižnico / Foto: Marjana Ahačič

Predstavniki Vesne, zelene stranke Slovenije, so 
se v sklopu predstavitev svojih kandidatov za 
evropske volitve ustavili tudi v Radovljici.

Vesna v Radovljici

Stanovanja so uredili v stavbi nekdanje gostilne Kozolec, kjer je imelo pred prenovo 
prostore tudi društvo upokojencev. / Foto: Gorazd Kavčič
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OBČINA RADOVLJICA

Razpis za podelitev priznanj  
Občine Radovljica v letu 2024

V 4. številki Deželnih novic, ki so izšle 9. aprila 2024, in na 
občinskih spletnih straneh www.radovljica.si v zavihku 

Razpisi in objave je objavljen razpis za podelitev  
občinskih priznanj v letu 2024.  

Rok za oddajo predlogov je ponedeljek, 27. maj 2024. 

Občinska uprava Občine Radovljica
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Stanovanj ne bo 
mogoče kupiti, možen 
bo dolgoročni najem 
za neprofitno 
najemnino, ki bo 
znašala od 152 do 303 
evre. V njih bodo 
lahko prebivali samo 
starejši.

Osrednji motiv poslikave stavbe predstavlja silhueta 
nekdanjega skakalnega stolpa arhitekta Ivana Vurnika pred 
silhueto vrhov karavanških gora. / Foto: Gorazd Kavčič
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Kot so pojasnili na občinski 
upravi, na javnem razpisu 
izbrani izvajalec trenutno iz-
vaja gradbena dela, ki vklju-
čujejo gradnjo ceste, vodovo-
dnega, kanalizacijskega, 
elektroenergetskega in tele-
komunikacijskega omrežja 
ter javne razsvetljave. Izko-
pe, ki predstavljajo velik del 
gradbenih del, so že izvedli, 
prav tako je v zaključni fazi 
tudi gradnja vodovodnega 
omrežja.
Vrednost del, ki bodo pred-
vidoma zaključena že do 
konca tega meseca, je prib-
ližno 250 tisoč evrov, kar bo 
z Občino Radovljica kot 
lastnico poračunano v obliki 
komunalnega prispevka. 
Gradnjo elektroenergetske-
ga omrežja bo financiralo 
podjetje Elektro Gorenjska.

Najprej nadstrešnica in 
skladišče
Zgrajena komunalna infra-
struktura bo v prvi vrsti pod-
laga za gradnjo dveh objek-
tov Komunale Radovljica, ki 
bosta umeščena za obstoječo 
čistilno napravo Radovljica, 
nadstrešnice za tovorna vo-
zila in skladiščnega objekta. 
Projektna dokumentacija za 
pridobitev gradbenega dovo-
ljenja bo v kratkem vložena 
na upravno enoto, gradbeno 
dovoljenje pa pričakujejo v 
drugi polovici leta.
V drugi fazi je na območju 
načrtovana tudi gradnja 
nove upravne stavbe.
Ob tem na Občini Radovljica 
poudarjajo, da bo komunal-
no opremljeno območje tudi 
priložnost za razvoj dejavno-
sti drugih gospodarskih su-
bjektov. Projekt namreč 
omogoča širitev gospodar-

ske dejavnosti in razvoj ce-
lotnega območja, kar brez 
ustrezne infrastrukture ne 
bi bilo mogoče.
V občinskem Načrtu razvoj-
nih programov je tako že za 
prihodnje leto predviden od-
kup zemljišč, v letih 2026 in 
2027 pa rekonstrukcija Sa-
vske ceste, ki vodi do zbirne-
ga centra.

Pridobitev za celotno 
občino
»Pred nami je precej zah-
tevna investicija. Veseli me, 
da bo njena prva faza, izgra-
dnja komunalne infrastruk-
ture, dokončana v roku, do 
konca aprila. Šele z zaključ-
kom gradnje komunalne in-
frastrukture bodo namreč 
izpolnjeni osnovni pogoji 
za nadaljevanje investicije, 
to je pridobitev gradbenega 
dovoljenja in izgradnja 
dveh operativnih objektov 

za potrebe Komunale Rado-
vljica, v drugi fazi pa tudi za 
izgradnjo upravne stavbe,« 
je povedal direktor Komu-
nale Radovljica Matija Ži-

berna in poudaril, da bo ko-
munalna oprema pridobitev 
ne le za Komunalo, temveč 
za celotno občino, saj bo ko-
munalna opremljenost 
omogočala nadaljnji razvoj 
gospodarske dejavnosti na 
tem območju.
»Se pa selitve v nove opera-
tivne prostore veselimo 

tudi na Komunali Radovlji-
ca, saj nam bodo ti omogo-
čili še boljše in učinkovitej-
še opravljanje storitev za 
naše uporabnike, zagotovi-

li pa bodo tudi boljše pogo-
je dela za naše zaposlene,« 
je še povedal in dodal, da 
bo, ko bo projekt v celoti 
zaključen in bo tudi s selit-
vijo upravne stavbe celotno 
poslovanje združeno na 
eni lokaciji, dosežen po-
memben dolgoročni cilj 
podjetja.

Marjana Ahačič

Območje nad Zbirnim centrom Radovljica komunalno opremljajo, do konca leta pa 
bosta tam stala nova nadstrešnica za vozila in skladiščni prostor Komunale Radovljica. 
V prihodnjih letih načrtujejo tudi selitev upravne stavbe podjetja. / Foto: Gorazd Kavčič

Praznično jutro bodo leški 
godbeniki najprej pozdravili 
na Dacarjevi ulici v domačih 
Lescah, kjer jih boste lahko 
slišali že ob 4.50. Pol ure 
kasneje, ob 5.20, bodo igrali 
v Leški Moskvi, ob pol šestih 
pa pri alpskih blokih in ob 

5.45 pred gasilskim domom 
v Hlebcah.
Sledil bo nastop na Zgoši, 
kjer bodo ob 6.10 zaigrali 
pred trgovino Gramateks, 
nato pa ob 6.30 pred gasil-
skim domov v Begunjah.
Prvomajsko budnico bodo z 
nastopom ob 8.15 nadaljeva-
li v Hrašah, ob 8.30 pa na 

Trati v Lescah. Sledil bo na-
stop v Radovljici, na Trigla-
vski ulici bodo zaigrali deset 
pred deveto, nato pa se bodo 
tradicionalno odpravili pred 
Dom dr. Janka Benedika v 
Radovljici, kjer bodo z 
budnico ob 9.20 razveselili 
tamkajšnje stanovalce doma 
za starejše.

Pot bodo nadaljevali proti 
Zgornjemu Otoku, kjer 
bodo ob 10.15 igrali pr' 
Brinšk, ob 11. uri bodo na-
stopili pred gasilskim do-
mom v Mošnjah, pol ure za 
tem, ob 11.30, pa pri pape-
ževem kipu na Brezjah. Sle-
dil bo nastop na Posavcu, 
na avtobusni postaji, kjer 
bodo ob 11.50, nato pa ob 
12.10 pred gasilskim do-
mom v Podnartu.
Za konec se bodo predstavili 
še v Kropi, kjer bodo ob 13. 
uri igrali na Placu, četrt ure 
kasneje pod lipo središču 
Kamne Gorice, ob 13.45 pa 
pri Kroni na Zgornji Lipnici.
Prvomajsko srečanje z obča-
ni bodo zaključili s koncer-
tom na Šobcu, ki se bo začel 
ob 14.30.

Marjana Ahačič

Kaj se dogaja s 
Šlandrovim domom
Župan in direktorica občin-
ske uprave sta prejela vpra-
šanje svetnice Monike Až-
man, ki jo zanima, kdo je 
odgovoren za stavbo Šlan-
drovega doma in njeno oko-
lico, ali dejavnost v stavbi 
poteka z dovoljenjem za 
takšne aktivnosti in kako bo 
pred njimi občina zaščitila 
pešce in druge udeležence v 
prometu. V stavbi se zadržu-
jejo ljudje, ki so maskirani 
in včasih uporabljajo piro-
tehnična sredstva, opozarja 
svetnica.
Kot je zapisano v odgovoru, 
je Šlandrov dom v zasebni 
lasti, lastnik pa je Zveza svo-
bodnih sindikatov Slovenije, 
ki objekt skuša že dlje časa 
prodati. »V območju kom-
pleksa je manjša parcela 
tudi v lasti Občine Radovlji-
ca. Občina lastnika objekta 
skladno s svojimi pristoj-
nostmi in po potrebi opozar-
ja k nujnim ukrepom,« so 
pojasnili na občinski upravi.
»Ker objekt ni v uporabi, žal 
prihaja do različnih pojavov, 
značilnih za zapuščene 
objekte, tudi do uporabe pi-
rotehničnih sredstev. Da bi 
bilo v objektu dovoljeno iz-
vajanje kakršne koli dejav-
nosti, občini ni poznano. Po-
leg policije v primerih 
kršitev in ob prijavah nadzor 
nad dogajanjem opravlja 
tudi medobčinsko redarstvo, 
ki lahko ukrepa v okviru svo-
jih pooblastil. Občina Rado-
vljica je kot lastnik dela zem-
l j i šča  v  kompleksu 
pripravljena sodelovati z la-
stnikom, saj je tudi v intere-
su občine, da bi lastnik pri-
dobil kupca oziroma 
investitorja, ki bi Šlandrov 
dom obnovil oziroma na-
mesto njega zgradil objekt s 
primerno namembnostjo,« 
so še zapisali v odgovoru.

Podvoz pod železnico
Župan in direktorica občin-
ske uprave sta prejela pobu-
do svetnika Matjaža Planin-
ška za pravočasno izdelavo 
študije prometnih tokov sko-
zi naselje Lesce med gradnjo 
podvoza pod železniško pro-
go na Alpski cesti in po nje-
govi izgradnji.
»Govori se, da bo podvoz 
po izgradnji omogočal 
samo promet osebnih vo-
zil. Posledično se bodo 
spremenili prometni toko-
vi, predvsem tovornega in 
avtobusnega prometa,« je 
opozoril svetnik.
Kot so v odgovoru zapisali 
na občinski upravi, je inve-
stitor nadgradnje železniške 
postaje Lesce Bled, Direkcija 
RS za infrastrukturo (DRSI), 
v sklopu izdelave projektne 
dokumentacije dolžan zago-
toviti tudi Elaborat zapore 
ceste, v katerem se določi za-
časna prometna ureditev za-
radi označitve in zavarova-

nja del in ovir v cestnem 
prometu, zato ločena študija 
vodenja prometa v času 
gradnje ni potrebna.
Sicer pa na občinski upravi 
pričakujejo, da podvoz ne bo 
bistveno vplival na prome-
tne tokove znotraj naselja 
Lesce. Predvidevamo, da bo 
izgradnja novega podvoza 
imela več pozitivnih kot ne-
gativnih učinkov na organi-
zacijo prometa.
»Konfiguracija terena in teh-
nične omejitve narekujejo 
izgradnjo podvoza za osebna 
vozila, pogojno tudi za inter-
vencijska (gasilska vozila). 
Odločitev DRSI o izvedlji-
vosti podvoza tudi za inter-
ventna vozila pričakujemo v 
naslednjih mesecih,« so še 
pojasnili.
»Z novim podvozom se bo 
tako preprečil tranzitni pro-
met za tovorna vozila skozi 
center Lesc, kar je tudi 
osnovni cilj prometne politi-
ke občine, pa tudi ukinil ob-
stoječi dostop do PIC Veriga 
s severne strani, kar bo bi-
stveno zmanjšalo tovorni 
promet na Alpski cesti oziro-
ma na območju SZ dela 
Lesc. Posledično se bo pove-
čal promet skozi Dolino, na 
JZ delu Lesc, kjer se že da-
nes vodi promet do obstoje-
čega južnega vhoda na ob-
močje PIC Veriga.«
Novi podvoz bo vplival tudi 
na organizacijo javnega avto-
busnega prometa na central-
nem območju Lesc, saj bo 
obstoječa lokalna avtobusna 
linija Lesce–Bled z njim pre-
kinjena in preusmerjena. S 
postajališča na železniški po-
staji Lesce Bled v smeri proti 
Bledu bo v prihodnje poteka-
la po Dežmanovi ulici na-
mesto po Alpski cesti. S spre-
m e n j e n o  a v t o b u s n o 
povezavo se bo bistveno iz-
boljšala povezava centra Lesc 
s Turistično-nakupovalnim 
centrom (TNC) Lesce, saj bo 
večina lokalnega javnega po-
tniškega prometa na relaciji 
Lesce–Bled v prihodnje lahko 
potekala preko TNC Lesce,« 
so prepričani na občini.

Zanemarjeno igrišče
Svetnica Ines Jelenec je opo-
zorila na zanemarjeno otro-
ško igrišče pri bencinski po-
staji MOL ob sprehajalni 
poti, ki vodi do gozdne učne 
poti. »Lokacija igrišča omo-
goča, da se na njem pogosto 
ustavijo popotniki in tudi mi-
moidoči sprehajalci, vendar 
igrala že dolgo časa niso bila 
vzdrževana, zato so nevarna 
za uporabo. Verige gugalnic 
so zarjavele, gumasto sedišče 
počeno, odlomljeno, les ni 
vzdrževan, nosilni deli neka-
terih igral niso več dobro pri-
trjeni v tla ...« je opozorila.
Občinska uprava je v odgo-
voru svetnici pojasnila, da je 
občina njeno pobudo posre-
dovala lastniku zemljišča, na 
katerem je zgrajeno otroško 
igrišče, Družbi za avtoceste 
v Republiki Sloveniji. Odgo-
vora še niso prejeli.

Marjana Ahačič

Pobude in vprašanja 
občinskih svetnikov

Komunala Radovljica na območju pri centralni čistilni napravi pod mestom gradi komunalno opremo, 
ki bo podlaga za gradnjo novega skladiščnega objekta, v nadaljevanju pa tudi za selitev upravnih 
prostorov javnega podjetja.

Prvi korak k selitvi 
na eno lokacijo

Komunalna infrastruktura bo v prvi vrsti 
podlaga za gradnjo dveh objektov Komunale 
Radovljica, ki bosta umeščena za obstoječo 
čistilno napravo Radovljica, nadstrešnice za 
tovorna vozila in skladiščnega objekta. V drugi 
fazi je na območju načrtovana tudi gradnja nove 
upravne stavbe.

Pihalni orkester Lesce bo na praznik dela s tradicionalno glasbeno budnico 
obiskal kraje v radovljiški občini. Prvomajsko srečanje z občani bodo zjutraj 
začeli v Lescah in popoldne zaključili na Šobcu.

Prvomajska budnica 
Pihalnega orkestra Lesce
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Občinska svetnica Petra Lo-
gar živi v Begunjah. Univer-
zitetna diplomirana ekono-
mistka in mama treh 
šoloobveznih otrok pravi, da 
je zelo ponosna na svoj kraj. 
Zaposlena je v velikem med-
narodnem podjetju, kjer 
opravlja delo področne vodje 
za območje Gorenjske in 
Ljubljane.

Zakaj ste se odločili, da se 
boste potegovali za mesto v 
občinskem svetu?
Iskreno verjamem v vseži-
vljenjsko učenje, zato se, če 
je le mogoče, udeležujem 
različnih izobraževanj. To je 
bil tudi razlog, da sem se od-
ločila za nov izziv in postala 
občinska svetnica. Izkušenj 
s politiko pred lokalnimi vo-
litvami nisem imela, sem pa 
spremljala razvoj. Sem zelo 
pozitivno naravnana oseba 
in si želim pozitivne spre-
membe v našem okolju.

Katere cilje boste v štirih le-
tih skušali uresničiti kot ob-
činska svetnica?
Kot občinska svetnica si že-
lim uslišati glas občanov in 
krajanov ter izpolniti oblju-
be, ki sem jih dala s ciljem 
izboljšati življenje v naši ob-
čini. Življenje niso le besede 

– potrebna so dajanja; in 
kdor me pozna, ve, da sem 
to tudi že dokazala.
Lani so poplave prizadele 
tudi našo občino in prav to 
je bil eden od trenutkov, ko 
sem se posebno angažirala, 
kot svetnica in tudi kot 
predsednica lokalnega od-

bora Gibanja Svoboda Ra-
dovljica. Takrat sem z željo 
pomagati krajanom in 
pospešiti obnovo organizi-
rala obisk vodje vladne služ-
be za obnovo po poplavah 
in državnega sekretarja Bo-
štjana Šefica. Med najbolj 
prizadetimi stavbami je bila 

Psihiatrična bolnišnica Be-
gunje in zato sem s pomoč-
jo dveh svetnikov GS v pro-
gram vključila tudi obisk 
ministrice za zdravje. Sesta-
nek je prispeval k identifici-
ranju zastojev pri načrtova-
nju in izvedbi sanacijskih 
ukrepov.

Eden izmed ciljev, ki sem si 
jih zadala, je omogočiti mla-
dim prostor za kvalitetnejše 
preživljanje časa – tudi na 
obrobju, ne zgolj v središču 
občine. S pomočjo dveh 
amandmajev na odlok o ob-
činskem proračunu, ki sem 
jih oddala, smo na dobri 
poti, da mladim v Begunjah 
in okolici omogočimo novo 
športno igrišče pred Osnov-
no šolo v Begunjah, ki je 
dotrajano in nujno potrebno 
prenove. Igrišče bo za vse 
velik prispevek h kakovost-
nejšemu preživljanju proste-
ga časa.
Zavzemam se tudi za zeleni 
razvoj, spodbujanje turizma 
in kmetijstva, medsebojno 
povezovanje in čim večjo sa-
mooskrbo ter nove stano-
vanjske površine, ki bodo 
dostopnejše za mlade. Na ta 
način bomo preprečili tudi t. 
i. beg možganov.

Kateri je po vašem mnenju 
ta čas največji problem v 
občini?
V občini je težava neena-
kopravne obravnave pode-
želja in mesta. Krajani zu-
naj centra nimajo enakih 
pogojev za kakovost življe-
nja, saj se zapirajo trgovine, 
pošte ..., do centra se vozi-
mo po cestah, ki so v sla-
bem stanju. V občini se 

gradijo nadstandardna sta-
novanja, ki so mladim veli-
kokrat nedostopna. Na tem 
področju bo treba še veliko 
postoriti.

Kaj je tisto, kar se vam zdi 
trenutno v občini dobro ure-
jeno?
Imamo odlično turistično lo-
kacijo, ki pa je svoj optimum 
po mojem mnenju že doseg-
la. Živimo v najlepšem oko-
lju, ki ga moramo čuvati, saj 
pripomore h kakovostnejše-
mu življenju.

Kaj vam zaposluje prosti 
čas?
Žal ga nimam veliko, a je 
zato kar se le da kvalitetno 
izkoriščen in namenjen 
pravim stvarem. Posvetim 
ga družini; skupaj uživamo 
v trenutkih, ki so za nas ne-
pozabni.

Življenjsko vodilo?
Sem pozitivna oseba in 
taka so tudi moja dejanja, 
zato je moje vodilo delati s 
pozitivnimi nameni in biti 
dober človek. V prvi vrsti 
želim pomagati in delati za 
skupno dobro, kar mi za 
zdaj kar dobro uspeva. 
Upam, da bo tako tudi nap-
rej. Vse je v dialogu in pra-
vem pristopu – s pravimi 
ljudmi se vse da.

Svetnica Petra Logar je bila v občinski svet izvoljena kot predstavnica Gibanja Svoboda; je tudi predsednica strankinega lokalnega odbora. Zavzema se za 
zeleni in bolj enakomeren razvoj občine, po lanski vodni ujmi si je posebej prizadevala za čim hitrejšo popoplavno obnovo najbolj prizadetih delov občine.

S pravimi ljudmi je vse mogoče

Marjana Ahačič

Šestega februarja je občinska 
uprava (OU) poslala krajev-
nim skupnostim (KS) v mne-
nje predlog zmanjšanja števi-
la svetnikov. Po njeni oceni se 
kaže trend upadanja interesa 
za kandidiranje. Dva sveta 
KS nista bila za, občinski 
svet (OS) pa je zavrnil uvr-
stitev osnutka odloka na 
marčevsko sejo. Spremembe v 
svetih KS pa je modro zače-
njati s spremenjenim sta-
tutom. Postopek teče.
Statut iz leta 1994 jim je ok-
lestil pristojnosti, enako zadnji 
iz 2014. Najmlajša in naj-
manjša (Otok, 184 krajanov) 
meji na najstarejšo in največjo 
(Radovljica, 6.791 krajanov). 
Posrkanje vasi v mesto ne sledi 
duhu Zakona o lokalni samo-
upravi. Smo edini v RS z Od-
borom krajevnih skupnosti, ki 
je še kako kritičen, a nemočen. 
Radovljica in Lesce imata taj-
nika na plači OU. Svetniki so 
volonterji, predsednikom pa 
OS odmerja drobiž. V svet KS 
se volijo osebe po večinskem 
sistemu. Kdo bo zapravljal čas 
za seznanjanje z odločenim v 
občinskem svetu? Ob našte-
tem in mnogih težavah pa 

Razvite KS – 
razvita občina

Dom dr. Janka Benedika je 
objavil razpis za direktorja za 
naslednji mandat. V LKS – 
Listi krajevnih skupnosti želi-
mo opozoriti na zadevo iz 
bližnje zgodovine, ki se je do-
gajala pod vodstvom trenutne-
ga direktorja.
Na 8. seji občinskega sveta 
Občine Radovljica 22. 11. 2023 
smo imeli svetniki na mizi 
predlog sklepa o povišanju 
cene varstvene storitve pomoč 
družini na domu, ki jo za ob-
čane naše občine izvaja Dom 
dr. Janka Benedika (v nada-
ljevanju DJB). V predlagani 
ceni sta bila upoštevana 
80-odstotna subvencija občine 
in 20-odstotni strošek, ki ga 
plača uporabnik, ni pa bila 
upoštevana subvencija države, 
ki jo predvidevata trenutni in 
prejšnji Zakon o trajni oskrbi. 
Na seji so sodelovali direktor 
DJB, vodja finančno-računo-
vodske službe DJB in revizor-
ka, ki jo je najel DJB. Nihče 
izmed te trojice ni znal ali 
hotel pojasniti, zakaj v ceni ni 
bila upoštevana državna sub-
vencija, ki bi znižala ceno za 

Direktor Doma 
dr. Janka 
Benedika

prvi občinski politik razlogov 
za temeljito analizo stanja KS 
ne »vidi«. OS jih lahko popra-
vi s spremenjenim statutom.
Zagovarjamo dva predloga. 
Prvi je za enakomeren razvoj 
občine in dvig lokalne samou-
prave. Temelji na večletnih 
pregledih javnih podatkov 12 
svetov KS. Ti s praznimi mal-
hami razvojnih muk rešiti ne 
morejo. Najbolj logična fi-
nančna injekcija je »lokalni 
davek« – nadomestilo za upo-
rabo stavbnega zemljišča 
(NUSZ). Proračun letos pri-
čakuje 2,5 milijona evrov. Pog-
lejmo, koliko kapne krajevnim 
skupnostim, če zgolj desetino 
vrnemo na prispevna obmo-
čja: Radovljica: 88.690 evrov, 
Lesce: 45.997, Begunje: 30.521, 
Ljubno: 13.635, Lancovo: 
13.596, Podnart: 12.968, 
Brezje: 12.498, Kropa: 11.571, 
Kamna Gorica: 6.556, Sr. 
Dobrava: 6.151, Mošnje: 6.138 
in Otok: 2.403 evrov.
Ob skoraj 30-milijonskem pro-
računu občinski svet tako ne 
bi odločal le o enem odstotku. 
Krajevne skupnosti bi denar 
po merilih usmerile za 
društvene dejavnosti, v razvoj 
lokalne samouprave, za kra-
jevne specifike in prijave na 
razpise.
Vsi občani smo krajani in 
zato se nam zdi modro, da se 

občino in za končnega upo-
rabnika, direktor in njegovi 
sodelavci niso znali ali niso 
hoteli odgovoriti, ali je bila dr-
žavna subvencija nakazana 
na račun DJB, in če je bila, 
kje je ta denar. Posledično je 
župan prekinil razpravo in 
predlagal svetnikom, da glasu-
jemo proti dvigu cen in se ta 
točka ponovno uvrsti na dnev-
ni red naslednje seje OS.
Po vseh dogajanjih na dveh 
sejah je bila cena storitve potr-
jena, rezultat pa je tak, da je 
cena najvišja, občina plačuje 
več, uporabnik pa manj. Pred 
dvigom cene je uporabnik pla-
čeval 4,23 evra na uro na de-
lavnik, po dvigu cene pa zara-
di upoštevanja državne sub-
vencije 2,89 evra. Kljub dvigu 
cene je strošek za uporabnika 
nižji.
Vse to na račun subvencije, o 
kateri direktor DJB in njegovi 
sodelavci niso želeli govoriti 
na 8. seji. Če ne bi bilo svetni-
kov LKS, ki so odkrili to po-
manjkljivost, bi uporabniki 
plačevali skoraj dvakrat toliko, 
kot plačujejo zdaj. Na seji nis-
mo izvedeli, koliko subvencij je 
pristalo na TRR DJB, za kaj 
je bil porabljen denar, ki je na-
menjen zniževanju cene stori-
tve uporabnikom, in kako na-
merava DJB denar vrniti upo-
rabnikom. Naknadno pa smo 

pridobili informacijo, da je 
DJB v letih od 2021 do 2023 
dobil 68.283 evrov subvencij 
države za namen financira-
nja pomoči na domu. Ta de-
nar je bil namenjen zniževa-
nju cene, ki jo plačajo uporab-
niki pomoči na domu, in je bil 
najverjetneje uporabljen za 
druge namene v DJB.
To pomeni, da bi vse delovne 
ure, ki so jih plačali uporabni-
ki od uveljavitve državne sub-
vencije v decembru 2021 do 
konca leta 2023, plačevali 
manj, če DJB ne bi sredstev 
prenesel stran od dejanskega 
namena državnih subvencij 
za namen pomoči na domu. 
In ne nazadnje še vedno ne 
vemo, kdaj – če sploh – bodo 
preveč zaračunani zneski 
vrnjeni uporabnikom, ki so 
plačevali preveč.
Direktor Alen Gril je odgovor-
na oseba Doma dr. Janka Be-
nedika in je odgovoren za tako 
ravnanje z namenskimi sred-
stvi. Računamo na ustrezne 
inštitucije, da bodo pregledale 
poslovanje DJB, vmes pa ape-
liramo na predsednika in čla-
ne sveta zavoda DJB, da do-
bro razmislijo, koga bodo potr-
dili za direktorja DJB v na-
slednjem mandatu.

Matjaž Planinšek, 
občinski svetnik

odločanje o delčku NUSZ za-
upa izvoljenim sokrajanom. 
To bi dvigovalo interes za lo-
kalno samoupravo. Po 30 letih 
bi sveti spet o čem odločali. 
Zdaj so figov list demokracije. 
Še participativni proračuni 
jih preskočijo.
Predloge za spremembo statu-
ta z dvotretjinsko večino potr-
juje občinski svet. Do danes se 
na občini zbirajo predlogi. 
Prav bi prišlo podaljšanje roka 
in povabilo. Oboje se od župa-
na pričakuje.
Drugi predlog se dotika števila 
volilnih enot (VE). Po propor-
cionalnem sistemu (stranke, 
liste) v občinski svet volimo iz 
ene. Rezultat? Polovico od 26 
svetnikov je »meščanov« iz KS 
Radovljica, ki ima 35 odstot-
kov občanov. Od preostanka 
ima Ljubno 4 svetnike, Be-
gunje le eno. Faktor zastopa-
nosti občanov na svetnika je v 
OS 6,71! Po našem mnenju 
gre za kršitev Zakona o lokal-
nih volitvah, katerega 20. člen 
omenja približno enako zasto-
panost. Spremembo na tri VE 
predlagamo, ker ena sama 
gradi centralizem. V občinski 
svet zakonito lahko volimo iz 
treh VE. Kot imamo tri popol-
ne osnovne šole.

Nejc Vobovnik  
v imenu IO OO SDS

Petra Logar / Foto: Gorazd Kavčič
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Konec tega meseca se izteka 
dvoletni projekt JeloviZA, v 
sklopu katerega so partnerji 
– Razvojna agencija Sora 
(RAS), društvo za varstvo 
Alp Cipra Slovenija, Cipra 
International, kranjski ob-
močni enoti Zavoda za goz-
dove Slovenije in Zavoda RS 
za varstvo narave ter Občina 
Železniki – izvajali aktivno-
sti za večjo odpornost goz-
dov na Jelovici in oblikovali 
model upravljanja njenega 
območja na način, ki bo 

omogočal trajnostni razvoj 
za naravo in ljudi. Želijo, da 
Jelovica ostane območje 
miru. Nedavno so v Kranju 
predstavili rezultate, župani 
občin Radovljica, Bled, Bo-
hinj, Železniki in Kranj, na 
katerih območju se razteza 
Jelovica, pa so podpisali pis-
ma podpore njenemu traj-
nostnemu razvoju. JeloviZA 
je po mnenju v. d. direktorja 
RAS Gašperja Kleča vzorčen 
projekt, kako lahko raznoliki 
partnerji sodelujejo in rešu-
jejo skupen izziv, ključno pa 
je, da se delo nadaljuje.

Občina Radovljica se po be-
sedah župana Cirila Globoč-
nika zaveda pomena varova-
nja območij ohranjene 
narave, kamor s svojimi izje-
mnimi habitati sodi tudi Je-
lovica. »Negativni vplivi pod-
n e b n i h  s p r e m e m b , 
'razvojne ambicije' in potre-
be novega časa povečujejo 
ranljivost zavarovanih ob-
močij in naravnih virov, zato 
iskanje ravnotežja med raz-
ličnimi interesi predstavlja 
vse večji izziv. Za priho-
dnost Jelovice bo treba poi-
skati smer razvoja, ki bo ob-

vladovala vse pritiske ter 
trajnostno in skladno up-
ravljala razvoj vseh občin 
tega območja, tudi s skup-
nim ciljem ohranjanja dose-
žene visoke ravni kakovosti 
življenja na tem območju,« 
je poudaril Globočnik.
Model upravljanja Jelovice 
povezuje deležnike iz vseh 
petih občin. Pri pripravi so 
se pogovarjali tudi z ljudmi, 
kaj jih moti in kako vidijo Je-
lovico v prihodnje, ključni 
poudarki pa so bili sodelova-
nje, ohranjanje miru in 
usmerjanje obiska, je pojas-
nil Metod Rogelj iz kranjske 
enote zavoda za varstvo nara-
ve. »Na Jelovici bodo vedno 
določene aktivnosti, a mora-
jo biti usmerjene, da bo dob-
ro za obiskovalce, naravo, la-
stnike in domačine.«

Zasadili 24 tisoč dreves
Ena ključnih aktivnosti pro-
jekta, ki ga je z 1,1 milijona 
evri sofinanciral finančni 
mehanizem Evropskega go-
spodarskega prostora, je 
bila tudi obnova poškodova-
nih gozdov. Zasadili so več 
kot 24 tisoč dreves, pogoz-
dovanje in ostale aktivnosti 
pa so potekale tudi v rado-
vljiški občini. Popisovali so 
divjega petelina, triprstega 

detla in gozdnega jereba ter 
na celotni Jelovici obnovili 
25 gnezdilnic za sovo koza-
čo. Štetje prometa je poka-
zalo, da povprečno konec 
tedna v času turistične in 
gobarske sezone na Jelovico 
pride od 260 do 300 vozil, 
maksimalno pa celo 460 in 
več. Najbolj obremenjena je 
cesta iz smeri Lipnice, od 
koder je v času gobarske se-
zone vozilo pripeljalo vsako 
minuto in pol.
Projektni partnerji so se ak-
tivnosti lotevali v sodelova-
nju z lokalnimi deležniki. 

Po podatkih RAS so bili de-
javni tudi Lovska družina 
Kropa s starešino Matjažem 
Kavarjem ter Kulturno dru-
štvo Kropa in Kulturno turi-
stično društvo Kamna Gori-
ca, ki sta sodelovali tudi pri 
snemanju videa o Jelovici. V 
njem se med drugim dotak-
nejo kulturne dediščine 
obeh krajev in skrbi za vod-
ne vire na Jelovici, o čemer 
je spregovoril prof. dr. Miha-
el Jožef Toman iz Kamne 
Gorice. Video je dostopen 
na YouTubovem kanalu Ra-
zvojne agencije Sora.

Ob zaključku projekta JeloviZA, ki se je osredotočal na večjo podnebno odpornost Jelovice in pripravo modela njenega upravljanja, so župani vseh petih 
občin na njenem območju vključno s Cirilom Globočnikom izkazali podporo njenemu trajnostnemu razvoju.

Za trajnostni razvoj Jelovice

Ana Šubic

Krajane je tako najbolj zani-
malo, zakaj Elan za širjenje 
proizvodnje ne izkoristi 
opuščenih proizvodnih 
objektov znotraj kompleksa 
podjetja, zakaj ne razmišlja-
jo o gradnji parkirne hiše, 
kakšni so načrti za širitev 
proizvodnje in kako je z 
okoljskimi ukrepi oziroma 
negativnimi vplivi proizvo-
dnje na okolico.
Direktor športne divizije 
Leon Korošec je poudaril, 
da imajo v Elanu v zadnjem 
obdobju zelo dobre rezulta-
te, da se proizvodnja širi in 
da zato potrebujejo tudi do-
datno delovno silo, tako da 
se prav zdaj dogovarjajo za 
prihod 25 delavcev s Filipi-
nov, ki so, kot je poudaril, 
izobraženi, skrbni, marljivi 
in se lepo vključujejo v nova 
okolja.

Elan se lahko širi samo 
na zahod
Polona Zrimec, direktorica 
divizije kompozitov v druž-
bi Elan, je povedala, da se v 
podjetju že dlje časa sreču-
jejo s pomanjkanjem kapa-
citet, tako da prostore že 
zdaj najemajo v Kranju, na 
Jesenicah in Zgoši. »Pro-
storska stiska je velika, rav-

no tako stiska s parkirišči. 
Elan se v prostoru lahko 
širi samo proti zahodu, kar 
pomeni čez cesto. Zemljišč 
še nismo odkupili, imamo 
pa resen namen, da to sto-
rimo, in parkirišče presta-
vimo na drugo stran ceste. 
Vsako dobro podjetje raste 
– in tako tudi Elan,« je 
pou darila.

Prostor potrebujejo za 
večje kose
Pojasnila je še, da so pro-
dukt prihodnosti vetrne 
elektrarne. Ob razvoju teh-
nologije mora tudi Elan kup-
cem zagotavljati večje in 
zmogljivejše kose, za kar pa 
mu v obstoječih proizvodnih 
prostorih zmanjkuje prosto-
ra. »Če želimo, da Elan 
obstane, moramo investirati, 
se širiti in nadgraditi svoje 
produkte, drugače ne gre,« 
je poudarila Polona Zrimec.
»Elan raste in prav je, da 
proizvodnjo in delovna mes-
ta ohranimo v Begunjah,« je 
še poudarila in opozorila, da 
so lastniki že imeli namen 
Elan preseliti. »Vendar nam 
je uspelo vse ohraniti tukaj,« 
je dejala. »Mislim, da je res 
prišel čas, da naredimo ko-
rak naprej in da omogočimo 
Elanu, da se razvija naprej,« 
je poudarila.

Opozorili na okoljske 
probleme
Medtem ko krajani pomisle-
kov glede tuje delovne sile 
nimajo, je drugače glede 
parkirišča. Nekateri so oce-
nili, da bi parkirišče vplivalo 
na videz kraja in uničilo ze-
lene površine. Srečanje s 
predstavniki Elana pa so kra-
jani izkoristili tudi za to, da 
so izrazili svoje skrbi glede 
izpustov Elana v okolje in 
neurejenosti kompleksa.
Korošec je glede tega pove-
dal, da se določeno obdobje 

v Elan res ni veliko vlagalo. 
»V zadnjem času, odkar 
imamo nove lastnike, pa se v 
podjetje vlaga bistveno več, 
tako v infrastrukturo kot v 
trajnostne rešitve,« je dejal 
in dodal, da se na ta način 
sanira in optimizira celoten 
Elanov kompleks.
»Sedanji lastniki so res dob-
ri lastniki. Vse, kar Elan za-
služi, se vrača v povečanje 
posla in novo tehnologijo,« 
je zagotovila tudi Polona 
Zrimec. Predlagala je, da bi 
krajani obiskali Elan, kjer bi 

jim pokazali, kakšne mate-
riale in tehnike uporabljajo, 
da jim ne bi bilo treba 
skrbeti zaradi izpustov. 
Omogočili bi jim tudi 
dostop do rezultatov moni-
toringa, ki ga podjetje redno 
izvaja.

Zemljišče že dolgo 
opredeljeno kot stavbno
Župan Ciril Globočnik pa je 
na srečanju pojasnil, da ve-
ljavni Prostorski red Občine 
Radovljica zemljišče zahod-
no od območja tovarne Elan 

opredeljuje kot površine za 
proizvodnjo. Kot stavbno 
zem ljišče, namenjeno širitvi 
površin tovarne Elan, pa je 
opredeljeno že v Družbe-
nem planu občine za obdob-
je 1986–1990.
V skladu s prostorskimi do-
kumenti je tudi dopustno, 
da se obstoječa lokalna cesta 
Begunje–Mošnje–Podnart 
prestavi na zahodni rob pro-
storske enote in se naredijo 
parkirišča, vendar pa je treba 
zasaditi vsaj eno drevo na 
štiri parkirna mesta.

Nekatera vprašanja 
ostajajo
»Menimo, da je bil namen 
srečanja, to je informiranje 
krajanov, dosežen. Ostaja še 
nekaj odprtih vprašanj, na 
katera nismo prejeli zadovo-
ljivih odgovorov, zato smo 
krajane pozvali, da svoja 
vprašanja pošljejo na elek-
tronski naslov krajevne 
skupnosti. Zbrali jih bomo 
in poslali pristojnim, od ka-
terih pričakujemo odgovore, 
s katerimi bomo krajane 
seznanili na novi spletni 
strani krajevne skupnosti, ki 
bo izdelana v kratkem,« pa 
so srečanju povedali pred-
stavniki sveta Krajevne 
skupnosti Begunje, ki ga 
vodi Marija Hrovat.

O novih parkiriščih in širjenju proizvodnje

Srečanje, ki so ga pripravili v prostorih PGD Begunje, ni bilo organizirano kot uraden zbor 
krajanov, so opozorili organizatorji, temveč priložnost za izmenjavo mnenj ter za 
pridobitev pojasnil, ki so jih krajani želeli od predstavnikov Elana in Občine Radovljica.

Z zaključnega dogodka projekta JeloviZA / Foto: Gorazd Kavčič

Pri sajenju dreves sta sodelovala tudi starešina Lovske 
družine Kropa Matjaž Kavar in njegova hči Ana. / Foto: arhiv RAS
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Tudi z novo generacijo po-
hodnikov. Tako je podpisa-
nega pred petnajstimi leti na 
pohod povabil prav toliko let 
predsednik Rekreacijskega 
kluba Večno mladih fantov 
Marko Pangerc. Odtlej vsako 
leto, morda vselej nekoliko 
bolj upehana od hoje, deliva 
tisti čudoviti avgustovski 
pogled izpred Prešernove 
koče v dolino.

Kako se Večno mladi fantje 
počutijo pri petdesetih? Ko 
sem poguglal za upodobit-
vami svetopisemskega Ab-
rahama, ta največkrat neko-
liko zguban sivolasec z dol-
go sivo brado deluje precej v 
letih ...
Kljub temu da je 50 let viso-
ka številka, že ime našega 
društva pove, kako se poču-
timo. Pa ne gre le za ime, 
tudi v resnici se tako počuti-
mo. Zelo smo ponosni, da 
že pol stoletja brez prestan-
ka vsako zadnjo soboto v av-
gustu vztrajamo s tradicio-
nalnim pohodom na Stol. 
Ne glede na vremenske raz-
mere, naj bo sonce ali dež. 
Tudi sneg nas je pred nekaj 
leti že presenetil.

Sam si bil pred petdesetimi 
leti še najstnik. Imaš morda 
v spominu, kakšni so bili 
takrat dogodki v sklopu po-
hoda, je bilo v mestu zadnjo 
avgustovsko soboto še pose-
bej veselo?
Prvih pohodov se ne spomi-
njam. Kot veš, so bili pobu-
dniki pohoda Radovljičani 
– mislim, da jih je bilo pet 
– v najlepših letih, ki so iz 
gostilne Lectar gledali proti 
Stolu in pomislili, kaj pa če 
bi naredili nekaj za svoje 
telo in se povzpeli nanj. 
Sam imam v spominu, ko 
so Večno mladi fantje na 
trgu začeli pripravljati pri-
reditve, povezane s poho-
dom. Za nas, otroke, je bila 
živa glasba atrakcija, za vo-
ditelja programa pa so si 
takrat privoščili celo radij-
sko zvezdo Marjana Kralja. 
V mojih študentskih letih 
pa smo vsako leto šli na za-
bavo, še posebej potem, ko 
je društvo kupilo veliki pri-
reditveni šotor in se je vsa 
zadeva selila pred Grajski 
dvor.

Ne dvomim, da si se na Stol 
povzpel še v mladih letih, še 
preden si se pridružil Večno 
mladim in prejel tako ime-
novani zakrament večne 
mladosti ...
Seveda. Vsaj trikrat, štirikrat 
sem bil na Stolu, dvakrat 
tudi pozimi v snegu. Še kot 
osnovnošolci smo se na poti 
v dolino po snegu drsali po 
petah čevljev, v gimnazijskih 
letih pa sem se na goro 
enkrat ali dvakrat povzpel s 
sošolci.

Približajva se nekoliko seda-
njemu času, sam si se Več-
no mladim pridružil v no-
vem tisočletju, mar ne? Ali 
šteješ svoje pohode na Stol?
Da sem se pridružil poho-
dom Večno mladih fantov 
na Stol, me je prepričal bo-
ter pohodov Slavko Mali, 

edini danes še živeči ustano-
vitelj pohoda. S prijateljem 
Aljažem sva se pohodnikom 
tako prvič pridružila leta 
2001. V tistih letih je bila ve-
selica že dan poprej in se je 
potegnila v naslednje jutro, 
ko je bilo treba zgodaj vstati. 
Mislim, da so bile tisto leto 

gostje pohoda odbojkarice.
Doslej sem torej naštel 23 
pohodov in moram reči, da 
niti eden drugemu ni bil 
enak, ne glede na to, da je 
pot do Stola in sestop z gore 
vedno enak.

Se je »večna mladost« zate 
kaj spremenila, ko si postal 
predsednik Rekreacijskega 
kluba Večno mladi fantje?
Po treh pohodih so me pova-
bili v Upravni odbor, potem 
sem bil nekaj let vodja poho-
da, nakar sta me nekdanji 
radovljiški župan Janko Se-
bastijan Stušek in Slavko 
Mali leta 2009 prepričala, 
da prevzamem predsedova-
nje kluba.
Seveda so odtlej pohodi 
zame drugačni, saj je tu od-
govornost, da vse poteka 
tako, kot mora. Na srečo so v 

odboru zelo prizadevni člani 
– nekaj jih pri tem še pose-
bej izstopa –, na katere se 
vedno lahko zanesem. To mi 
zelo veliko pomeni. Vsak od 
kolegov ima svojo nalogo pri 
pripravi in izvedbi pohoda 
in vsak jo tudi opravi tako, 
kot je treba.

V zadnjih letih se je število 
pohodnikov  nekol iko 
zmanjšalo, a vendarle trdno 
jedro ostaja. Kar nekaj nas 
je, ki se ne predamo, mar 
ne?
Tisti, ki se redno udeležuje-
mo pohoda, smo si to neka-
ko vzeli kot neko vsakoletno 
dolžnost. Saj veš, sam pri 
sebi skleneš, da si boš vsako 
leto zadnjo soboto v avgustu 
rezerviral za Stol, in se tega 
tudi držiš, ne glede na oko-
liščine. Zdi pa se, da je vsako 
leto Stol malo višji in pot ne-
koliko bolj strma. (smeh) 
Verjemi, da je vsako leto na 
dan pohoda res lepo biti 
predsednik.

Hoja na Stol sicer ostaja 
taka kot vedno, ampak na-
čin pohodništva se je od 
prvih pohodov do danes 
precej spremenil  ... Res se 
na pohod že leta vabijo or-
ganizirane ženske skupine, 
ampak opažam, da s »fan-
ti« prihajajo tudi žene in 
partnerice, otroci  ... Gre še 
vedno predvsem za klub 
moških?
Ali bi v klub vključili tudi 
ženske, je večna dilema, a 
ostajamo pri tem, da so 
ženske dobrodošle na poho-
dih, saj gre tako za rekrea-
cijski kot družabni dogo-
dek, ne morejo pa se v klub 
včlaniti.
Sicer smo pa veseli, ko se 
nam vsako leto pridruži 
kakšna ženska skupina, vča-

sih večja, včasih manjša. 
Imeli smo odbojkarice, ga-
silke, medicinske sestre, taj-
nice, dekleta iz radovljiške 
občine in upravne enote, 
tudi tvoje sodelavke iz Go-
renjskega glasa so se nam že 
pridružile.

Veseli smo prijateljske sku-
pine iz kraja Sveti Ivan Zeli-
na iz sosednje Hrvaške, ki 
zadnja leta redno prihaja na 
naš pohod. S severne strani 
na Stol pridejo avstrijski ko-
legi. Tu sta naša prijatelja 
Jacob iz Nizozemske in Ka-
rel iz Češke in še kdo. 
Prepričan sem, da se bodo 
letos ob petdesetletnici po-
hoda znova pridružili neka-
teri, ki so zadnja leta morda 
manjkali.

Pohod je celodnevni dogo-
dek, saj se v popoldanskem 
času razvije v družabni do-
godek, na odru Večno mla-
dih nastopijo pihalni orke-
stri in kasneje še glasbena 

skupina … Kakšen je odnos 
med pohodom in si-
ceršnjim dogajanjem tega 
dne v mestu?
Kar nekaj let so bili dnevi 
Večno mladih, potekali so 
namreč od petka do nedelje, 
največji družabni dogodek v 
Radovljici, zadnjih nekaj let 
jih je presegel Festival čoko-

lade. Dejstvo je, da je pri do-
godku sodelovala neka gene-
racija domačinov, v kateri so 
bili podjetniki, obrtniki, ki 
so tudi finančno pristopili k 
organizaciji in izpeljavi vseh 
dogodkov. Danes smo zelo 
odvisni od pomoči občine, ki 
ji gre naša velika zahvala. 
Člani pri organizaciji vsa 
leta sodelujemo kot prosto-
voljci, saj nam gre za vzdrže-
vanje tradicije, in to je tisto, 
kar šteje.

Sicer si pojma tradicija in 
prenova stojita na naspro-
tnem bregu, ampak eno 
brez drugega ne gre ... Kako 
prenoviti »večno mlado gi-
banje«?
Predvsem bo treba k poho-
du pritegniti mlade, novo 
generacijo, ki bo k svoji 
mladosti dodala še naš 
krstni »večno«.

Kaj torej ob 50-letnici poho-
da načrtujete v smeri krepit-
ve članstva?
Seveda se bo letošnji pohod 
razlikoval od pohodov zad-
njih let in bo nekoliko pose-
ben, a naj nekatere stvari še 
ostanejo skrivnost. Smo se 
pa v upravnem odboru dogo-
vorili, da poiščemo najmanj 
50 novih članov kluba. K 
temu smo se zavezali odbor-
niki, seveda pa nam lahko 
pomagate tudi vsi, ki prav-
kar berete te vrstice.
Lahko potrdim, da bomo v 
Radovljiški graščini pripravi-
li razstavo vseh dosedanjih 
simbolov, zagotovo jih bomo 
nekaj ponesli oziroma zape-
ljali v povorki. Seveda ne bo 
manjkal naš Bid beng, na 
oder pa bodo stopile naše 
odlične pevke Dinamitke.

Kakšen bo pa letošnji sim-
bol pohoda?
Pravzaprav jih je bilo že toli-
ko, da si je težko izmisliti 
novega. Letos bo simbol 
»klinček«, kljukica za obeša-
nje perila, seveda velikih di-
menzij in iz najboljšega 
lesa.

Igor Kavčič

Pohod Večno mladih fantov na Stol letos praznuje petdesetletnico. Zakrament večne mladosti, ki ga vsako leto prejme nekaj novih pohodnikov, je trajen, 
ljudje svojo trajnost daljšamo z novimi rodovi.

Petdeset krstov za petdeset let

Marko Pangerc med krstom pri podeljevanju zakramenta večne mladosti / Foto: Igor Kavčič

»Sam pri sebi skleneš, da si boš vsako leto 
zadnjo soboto v avgustu rezerviral za Stol, in se 
tega tudi držiš, ne glede na okoliščine. Zdi pa 
se, da je vsako leto Stol malo višji in pot 
nekoliko bolj strma.«

»Pobudniki pohoda so 
bili Radovljičani – 
mislim, da jih je bilo 
pet – v najlepših letih, 
ki so iz gostilne Lectar 
gledali proti Stolu in 
pomislili, kaj pa če bi 
naredili nekaj za svoje 
telo in se povzpeli 
nanj.«

»V upravnem odboru 
smo se dogovorili, da 
poiščemo najmanj 50 
novih članov kluba. K 
temu smo se zavezali 
odborniki, seveda pa 
nam lahko pomagate 
tudi vsi, ki pravkar 
berete te vrstice.«

»Doslej sem torej 
naštel 23 pohodov in 
moram reči, da niti 
eden drugemu ni bil 
enak, ne glede na to, 
da je pot do Stola in 
sestop z gore vedno 
enak.«
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V soboto, 6. aprila, je minilo 
natanko dvesto let, kar se je 
v Radovljici rodila Josipina 
Hočevar. S svojim delom in 
podporo je pomembno vpli-
vala na življenje tako v rod-
nem mestu kot v Krškem, 
kamor je odšla po poroki z 
Martinom Hočevarjem in 
kjer je tudi pokopana.
Zgodba o Josipini Hočevar 
je na površje prišla skorajda 
naključno, sta v zborniku s 
podnaslovom Radovljičanka 
v Krškem, ki je pred dva-
najstimi leti izšel ob stoti 
obletnici njene smrti, zapi-
sali urednici Alenka Černe-
lič Krošelj in Tita Porenta.
»Najbrž je prišel pravi čas, 
da ponovno odkrijemo izje-
mno žensko 19. stoletja, ki 
je delovala na številnih pod-
ročjih, a je ostala bolj v ozad-
ju. Velik del svojega življe-
nja je delovala na 'moškem' 
področju gospodarstva in na 
'ženskem' področju kot dob-
rotnica, ki se je od drugih 
razlikovala predvsem po 
tem, da je delila svoj denar 
in z njim oziroma s svojo 
dobroto pustila še danes vi-
dne sledi v številnih mestih 
in krajih ...«

Rojena v Radovljici, 
poročena v Krškem
Rodila se je kot Josipina Mu-
lej 6. aprila 1824 v starem 
mestnem jedru Radovljice. 
Otroštvo je preživljala pri 
starih starših po mamini 
strani v Stražišču pri Kranju. 
Dvanajstletna je šla na šola-
nje k uršulinkam v škofjelo-
ški samostan.
Le 18 let je bila stara, ko se je 
v radovljiški cerkvi sv. Petra 
poročila s 14 let starejšim 

Martinom Hočevarjem in z 
njim odšla v Krško. Kot v 
zborniku piše Nadja Gartner 
Lenac, je bil Hočevar pred-
vsem gradbenik in »dacar«. 
Zakonca sta kmalu po poro-
ki v Krškem odprla gostilno, 
odprla in nato vodila sta tudi 
poštni urad. V začetku 
šestdesetih sta dve leti živela 
v Gradcu, kjer sta kupila, ob-
novila in nato prodala hotel 
Zur Stadt Trieste ...
Otrok nista mogla imeti. Kot 
ugotavlja Nadja Gartner Le-
nac, sta dobrotnika postala 
po letu 1860, ko sta z 
uspešnimi posli pridobila 
večje imetje in sta najbrž že 
nehala upati na potomce.

Martin Hočevar je leta 1886 
umrl, žena Josipina pa je na-
daljevala dobrodelnost. 
Umrla je za starostno osla-
belostjo 16. marca 1911 v Kr-
škem, stara nekaj manj kot 
87 let. Dva dni kasneje so jo 
pokopali k možu v mavzolej.

Dobrotnica šolarjev in 
učiteljev
Na rodno Radovljico ni niko-
li pozabila. Tako sta s sestro 
Marijo, poročeno Dralka, ki 
je živela v domači hiši, kas-
neje kupili še sosednjo in jo 
podarili Mestni občini 
Radov ljica za ureditev uči-
teljskih stanovanj. V hiši, ki 
se je je kasneje prijelo ime 

učiteljska hiša, so bila stano-
vanja za učitelje še nekaj let 
po drugi svetovni vojni, nato 
pa je hišo občina prodala.
Leta 1888 je Josipina Hoče-
var ob 40-letnici vladanja ce-
sarja Franca Jožefa v Rado-
vljici ustanovila še poseben 
sklad za sirote, vdove in šol-
sko mladino. Vsako leto so 
revnejši učenci iz sklada pre-
jemali obleko, obutev in šol-
ske potrebščine. Prav v zah-
valo za to donacijo jo je leta 
1893 mesto odlikovalo z na-
zivom častna meščanka, leta 
1907 pa so ji na današnjem 
Linhartovem trgu postavili 
še spomenik.
V Krškem je dvajset let pod-
pirala dekliško šolo; v času, 
ko za deklice pouk še ni bil 
obvezen. Gmotno je pri štu-
diju podpirala tudi kiparja 
Ivana Zajca, ki je bil njen 
daljni sorodnik. Cesar Franc 
Jožef ji je podelil zlati križec 
za zasluge s krono, kar je bilo 
neverjetno civilno priznanje 
in izjemna čast za žensko.

Radovljiški vodovod
Del svojega premoženja je 
Josipina Hočevar, tedaj že 
častna meščanka, namenila 
tudi za gradnjo vodovoda v 
Radovljici, ki je bila do tedaj 
glede oskrbe s pitno vodo 
odvisna od 22 pogosto suhih 
vodnjakov. Tako ni nenava-
dno, da so ji Radovljičani 
spomenik postavili prav na 
lokaciji, kjer je nekoč stal 
mestni vodnjak.
Skulptura, kamniti vodnjak, 
ki je hkrati spomenik, je 
zgrajena iz dveh delov: iz 
podstavka z dvema korito-
ma, kamor teče voda iz pipe, 
in kipa dečka – šolarja, ki v 
eni roki drži knjigo, z drugo 
pa podpira reliefni medaljon 
s podobo Josipine Hočevar.

Zaslužila ga je s 
pametnimi in dobrimi 
deli
Tita Porenta v zborniku s 
pripisom, da spomenik Josi-
pini Hočevar nekateri zmo-
tno pripisujejo prav tako v 
Radovljici rojenemu Antonu 
Tomažu Linhartu, navaja še 
zanimivo misel publicistke 
Alenke Puhar, ki v enem od 
svojih člankov zapiše: »Josi-
pina Hočevar je edina 
ženska, ki ima v Sloveniji 
spomenik, ali vsaj edina, ki 
si ga je zaslužila s pametni-
mi in dobrimi deli, ne pa z 
mučeniško smrtjo. Radovlji-
ca pa je edino slovensko 
mesto, kjer je mogoče na 
glavnem trgu videti in preb-
rati, da imajo ženske kaj za-
slug za pismenost in kultivi-
ranost te dežele.«

Marjana Ahačič

Tudi v Radovljici so počastili dvestoto obletnico rojstva Josipine Hočevar, dobrotnice in mecenke, 
prve častne meščanke Radovljice. V rojstnem kraju so se je spomnili z vodenim sprehodom po 
mestu, na katerem sta Tita Porenta in Nadja Gartner Lenac iz Mestnega muzeja Radovljica 
udeležencem predstavili utrinke iz življenja in dediščine te izjemne osebnosti devetnajstega stoletja.

Dvestota obletnica 
rojstva Josipine Hočevar

Portret Josipine Hočevar, neznani avtor, po letu 1898, olje 
na platno. Hranijo Muzeji radovljiške občine, Galerija 
Šivčeva hiša, inv. št.: GŠH 57. / Foto: Miran Kambič, arhiv MRO

Spomenik Josipini Hočevar v starem mestnem jedru Radovljice, kjer je bila rojena  
/ Foto: Gorazd Kavčič

Ob svetovnem dnevu knjige 
in avtorskih pravic so v sobo-
to, 20. aprila, dopoldan pred 
Knjižnico A. T. Linharta v 
Radovljici pripravili knjižni 
sejem, na katerem so po 
simbolični ceni prodajali od-
pisano gradivo. Da je bil dan 
še bolj pester, so pripravili 
tudi ustvarjalne delavnice za 
otroke.

Triindvajseti april je kot sve-
tovni dan knjige posvečen 
promociji branja, založniš-
tva in zaščiti avtorskih pravic 
ter intelektualne lastnine, 
pojasnjujejo na Unescu. To 
je dan, ko praznuje knjiga in 
vsi bralci tega sveta; 2. aprila 
praznujejo najmlajši ob 
mednarodnem dnevu knjig 
za otroke.

»Praznovanje dneva knjige 
je sicer povezano s starim 
ljudskim običajem, ki izhaja 
iz Katalonije, ko so si Kata-
lonci od nekdaj na dan svete-
ga Jurija 23. aprila podarjali 
vrtnico in knjigo. Rekli so: 
Vrtnica je za ljubezen, knjiga 
pa za vedno! Dan je posve-
čen promociji branja, hkrati 
pa je želja spodbuditi ljudi, 
še posebej mlade, da odkrije-
jo užitke branja in pridobijo 

spoštovanje do avtorskih del 
tistih, ki so s svojimi deli pri-
pomogli h kulturnemu na-
predku človeštva. Svetovni 
dan knjige je razglasil 
Unesco leta 1995. Praznik je 
tesno povezan s književno-
stjo: tega dne leta 1616 sta 
umrla znamenita književni-
ka Miguel de Cervantes in 
William Shakespeare.«

Svetovni dan knjige
Marjana Ahačič

Knjižni sejem ob svetovnem dnevu knjige / Foto: Tina Dokl

Baročna dvorana Radovljiške graščine je marca gostila Ob-
močno revijo odraslih pevskih zborov Naj slavec poje 2024. 
Revijo je spremljala strokovna spremljevalka Andreja Marti-
njak, ki je po srečanju podala strokovno oceno nastopov. 
Med radovljiškimi zbori je po oceni Andreje Martinjak dose-
gel regijski nivo Moški pevski zbor Triglav Lesce pod vod-
stvom Mateje Praprotnik Dolar, Gorenjski projektni zbor iz 
Kulturnega društva Kropa pod vodstvom Eve Jelenc Drozg 
pa državni nivo, je sporočila Tatjana Kržišnik, vodja Obmo-
čne izpostave JSKD Radovljica.

Naj slavec poje

Priljubljeni katoliški 
duhovnik Martin 
Golob želi ljudem 
približati Božjo 
besedo. V knjigi 
so zbrani utrinki iz 
Jezusovega življenja 
za vsak dan v letu, 
ki so pospremljeni 
s kratko mislijo, 
duhovno spodbudo 
in premislekom, 
kako dragoceni smo 
v Božjih očeh.

Knjigo lahko kupite na Gorenjskem glasu,  
Nazorjeva ulica 1 v Kranju, jo naročite po tel. št.: 
04/201 42 41 ali na narocnine@g-glas.si.

Če želite, da vam jo pošljemo po pošti, se poštnina 
zaračuna po ceniku Pošte Slovenije.

                        + poštnina

29 90
EUR

Mehka vezava, 416 strani, cena knjige je

NOVO
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Tekmovanje, ki so ga organi-
zirali v soboto, 20. aprila, je 
na trenutke spremljal veter, 
a v celoti gledano so imeli 
tekmovalci in tekmovalke 
dobre pogoje.

Pred domačim 
občinstvom želijo 
pokazati največ
»Z obiskom atletov in atle-
tinj na mitingu smo zelo za-
dovoljni, saj smo letos prišli 
do rekordne znamke nasto-

pajočih, skoraj štiristo atletov 
in atletinj iz štirih držav. Mi-
ting je za naše tekmovalce 
nekaj posebnega, saj hočejo 
pred domačim občinstvom 
pokazati največ. Mi bi si si-
cer želeli, da bi bil miting v 
prvi polovici maja, a takrat se 
začenjajo že vsa prvenstvena 
tekmovanja, ki imajo pred-
nost pred mitingi. Če po-
tegnemo črto, smo zadovolj-
ni, da imamo miting in ga 
tradicionalno, z dobro ude-
ležbo atletov in atletinj, pri-
rejamo vsako leto,« je pove-

dal predsednik Atletskega 
kluba Zvone Prezelj.

Uvrstitve radovljiških 
tekačev in tekačic
Vajeni smo že, da radovljiški 
atleti in atletinje dosegajo 
dobre uvrstitve tako na mi-
tingih kot na tekmovanjih v 
okviru Atletske zveze Slove-
nije. In tudi tokrat ni bilo 
nič drugače. Pobližje si pog-
lejmo njihove uvrstitve po 
kategorijah na stopničkah.
Člani: Klemen Vilhar 1. v 
teku na 2000 m ovire (do-

dajmo še, da je Vilhar osvojil 
drugo mesto na Prvenstvu 
Slovenije v teku na 10000 m 
v Velenju; starejši mladinci: 
Tevž Podlipnik 2. v metu 
kopja, Matic Vidmar 3. v 
metu kopja; mlajši mladinci: 
Matevž Majer 2. v teku na 
1500 m, Nace Koblar 2. v 
metu kopja; pionirji U14: 
Jaka Kovačič 1. v skoku v vi-
šino, Izidor Gmajnar 2. v 
skoku v višino.
Članice: Neja Omanović 1. v 
troskoku, Kaja Maltarič 2. v 
troskoku; mlajše mladinke: 

Katarina Rogač 1. v skoku v 
daljino in 2. v teku na 60 m, 
Maša Robič 1. teku na 400 
m; pionirke U16: Nika Dovž-
an Karahodžić 1. v troskoku, 
Meta Mežnarec 3. teku na 
100 m, Zala Arnol 1. v skoku 
v višino, Julia Slak 3. v skoku 
v višino; pionirke U14: Lora 
Struna 1. v skoku v višino, 
Neža Zubčič Ussai 2. v 
skoku v višino, Inna Jusufa-
gić 2. v teku na 300 m in 2. v 
teku na 60 m, Maša Zabret 
3. v metu vorteksa; pionirke 
U12: Mija Vogrinčič 1. v teku 
na 60 m.
V memorialni disciplini, 
teku na 400 m z ovirami, je 
zmaga odšla na Hrvaško, 
veselila se je je Natalija 
Švenda.

Še o zimski sezoni
»Letošnja zimska sezona za 
nas ni bila tako uspešna kot 
ena prej. Imeli smo namreč 
težave z boleznimi – ne s po-
škodbami. Zato izkoriščam 
priložnost in apeliram na iz-
boljšanje pogojev na stadio-
nu. Veliko zimskih trenin-
gov opravimo na stadionu, a 
po koncu treninga se naši 
atleti in atletinje preoblačijo 
zunaj, saj nimamo ustrez-
nih prostorov. Za spomla-
danske in poletne tekme 
smo se pripravljali doma, v 
Medulinu, Kopru in na Por-
tugalskem,« je povedal eden 
od radovljiških trenerjev Iz-
tok Omerza, ki je v klubu za-
dolžen za troskok in skok v 
daljino.

Matjaž Klemenc

Radovljiška metalca kopja v kategoriji starejši mladinci, 
prvi z leve drugouvrščeni Tevž Podlipnik in tretji z leve 
tretjeuvrščeni Matic Vidmar, na sredini je zmagovalec Tom 
Teršek, Triglav Kranj. / Foto: arhiv Atletskega kluba Radovljica

Na radovljiškem atletskem stadionu je potekal mednarodni atletski miting Memorial Marjane Lužar 
Kobelenski v teku na 400 m ovire. Na prireditvi so zabeležili najboljši obisk do sedaj, saj je bilo 
prijavljenih skoraj štiristo atletov in atletinj iz Slovenije, Hrvaške, Srbije in Severne Makedonije.

Rekordna udeležba

Opel Mokka X 
4x4 pogon

1. registracija: oktober 2018  
Prevoženi km: 86.926
Motor: dizel, 1598 ccm, 100 kW 
(136 KM)

Cena s financiranjem:

14.490 €

Volkswagen Passat 
Park Assist krmilna avtomatika

1. registracija: marec 2021  
Prevoženi km: 139.180
Motor: dizel, 1968 ccm, 147 kW 
(200 KM)

Cena s financiranjem:

28.890 €

BMW X3 
ogrevani sedeži in volanski obroč

1. registracija: april 2018 
Prevoženi km: 70.055
Motor: dizel, 1995 ccm, 140 kW 
(191 KM)

Cena s financiranjem:

33.990 €

Opel Corsa-e 
5,99 % obrestna mera pri financiranju 

1. registracija: oktober 2020  
Prevoženi km: 103.688
Motor: elektro, 100 kW

Cena s financiranjem:

16.690 €

Ogljikov dioksid (CO2) je najpomembnejši toplogredni plin, ki povzroča globalno segrevanje. Emisije onesnaževal iz prometa prispevajo k poslabšanju 
zunanjega zraka, zlasti k čezmerno povišanim koncentracijam ozona, delcev PM10 in PM2,5 ter dušikovih oksidov.
Big Deal je jamstvo Avtotehne VIS, ki vključuje 5-letno jamstvo in 3 brezplačne servisne preglede (Trije brezplačni servisi zajemajo stroške dela rednega 
servisa. Strošek nadomestnih delov, drobnega materiala, dodatnih storitev in ekološke takse ni vključen. Velja za 3.,4. in 5. servisno leto, kar je zavedeno 
tudi v nakupni pogodbi). 5-letno jamstvo Avtotehne VIS velja na 10 najpomembnejših sklopov vozila. O pogojih jamstva povprašajte v salonih Avtotehne 
VIS. Paket Big Deal ne velja za električna in hibridna vozila.
Avtotehna VIS d.o.o. skuša zagotoviti točne in aktualne podatke o vozilih, vendar ne prevzema odgovornost za spremembe, ki nastanejo po izidu revije. 
Pridržujemo si pravico do možnosti napak v besedilu, za točne podatke preverite pri prodajalcu. Ponudba velja do 31.5.2024 oziroma do odprodaje zalog.

PE Škofja Loka, Grenc 37, 04 502 40 10

PE Kranj, C. Staneta Žagarja 53a, 04 281 71 70

Opel Mokka-e 
100 % električni pogon

1. registracija: maj 2021 
Prevoženi km: 58.912
Motor: elektro, 100 kW

Cena s financiranjem:

22.490 €
PE Škofja Loka, Grenc 37, 04 502 40 10 PE Škofja Loka, Grenc 37, 04 502 40 10

PE Kranj, C. Staneta Žagarja 53a, 04 281 71 70

IZBRANO IZ NAŠE ZALOGE:

ZA R ABLJENA VOZILA

BREZPLAČNE 
SERVISNE PREGLEDE 

*

*

LETNO 
JAMSTVO

Zaupanja vredna ponudba Avtotehne VIS!

Ob nakupu rabljenega vozila podarimo:

R A B L J E N A  V O Z I L A

R A B L J E N A  V O Z I L A R A B L J E N A  V O Z I L A

Opel Insignia 
Intelli-Lux LED matrični žarometi 

1. registracija: julij 2017  
Prevoženi km: 121.680
Motor: dizel, 1956 ccm, 125 kW 
(170 KM)

Cena s financiranjem:

14.990 €
PE Kranj, C. Staneta Žagarja 53a, 04 281 71 70

R A B L J E N A  V O Z I L A

KRANJ • C. Staneta Žagarja 53a
04 281 71 70 

VEČ ZALOGE:

ŠKOFJA LOKA • Grenc 37
04 502 40 10 

KUPON ZA e-VINJETO
Ob nakupu rabljenega vozila s tem kuponom 

podarimo e-vinjeto za 1 leto.

Velja v Avtotehni VIS Kranj in Škofja Loka do 31.5.2024.

V Šempetru je potekal Zajčkov turnir v taekwondoju. Pobliž-
je poglejmo uvrstitve tekmovalcev in tekmovalk Taekwon-do 
kluba Radovljica med prve tri: 1. mesto: Zarja Čančer, Kaja 
Peterman, Aleksej Kerez, Oskar Škriba Arnež, Brina Aleksić, 
2. mesto: Anđela  Bogdanović, Oskar Škriba Arnež, Valerija 
Luzar, 3. mesto: Pavle Gužvić, Zarja Čančer, Kevin Lombar, 
Tijana Štikić, Aleksej Kerez, Barbara Marolt Knežević, Valerij 
Luzar. V Šentjurju pri Celju je bil turnir 1. E-kick. Naslednji 
tekmovalci in tekmovalke iz Taekwon-do kluba Radovljica so 
se uvrstili na prva tri mesta: 1. mesto: Žana Dolžan (dobila 
je že pokal za najboljšo tekmovalko v svoji starostni katego-
riji), Viktorija Bujanovič Nastran, 2. mesto: Pavle Gužvić, 
Kevin Lombar, Ajda Koren, 3. mesto: Zarja Čančer, David 
Rebolj, Anđela Bogdanović, Adam Slapšak.

Turnirja v Šempetru in Šentjurju

Taekwondo

V času prvomajskih počitnic, od sobote, 27. aprila, do nede-
lje, 5. maja, imajo otroci do 14. leta starosti v delovnem času 
za rekreacijsko plavanje brezplačen vstop na kopališče v Ra-
dovljici. Na voljo so jim dopoldanski in popoldanski oziro-
ma večerni termini, in sicer vsako dopoldne med 9. in 12. 
uro, popoldan pa v soboto, nedeljo, sredo in četrtek od 16. 
do 19, ure, v ponedeljek, torek in petek pa zvečer od 19. ure 
do 21.30. Urnik velja tako za olimpijski kot manjši terapev-
tski bazen.

Brezplačno plavanje za otroke

AV
TO

TE
H

N
A

 V
IS

 d
.o

.o
. C

el
ov

šk
a 

ce
st

a 
22

8,
 1

00
0 

Lj
ub

lja
na



Šport

9Deželne novice, torek, 30. aprila 2024

Jaka Zupan je košarko začel 
igrati v Radovljici. V času, ko 
je bil še aktiven igralec, je že 
deloval tudi kot trener v 
mlajših selekcijah. Člansko 
ekipo je prevzel leta 2019.

Vam spomin kdaj zaide na 
lansko zadnjo odločilno tek-
mo za preboj v tretjo sloven-
sko ligo?
Spomnim se, da smo v gos-
teh pri ekipi Globus zmaga-
li za tri točke, doma pa smo 
izgubili za pet. V Radovljici 
smo zaostajali že več kot de-
set točk, a se nam je nekako 
uspelo vrniti. Žal nam ni 
uspel odločilni korak, s ka-
terim bi tekmo prevesili v 
našo korist in pobegnili za 
nekaj točk. Spomnim se, da 
so nam s trojko 17 sekund 
pred koncem pobegnili na 
pet točk razlike, a mi žal 
nismo vrnili z isto mero. Če 
potegnem črto, bi tekmo 
morali odločiti v svojo ko-
rist pred zadnjim napadom. 
Šport ti enkrat da, drugič 
vzame.

Kaj ste potegnili iz teh dveh 
tekem?
Po porazu je bilo težko. Po-
sebno starejši igralci so težje 
prenesli, da nam ni uspel 
preboj v tretjo slovensko 
ligo. Poznalo se je, da še nih-
če ni bil v taki situaciji, na 
tekmi, ki je odločala o marsi-
čem. Praktično je odločala 
ena žoga. Za vse nas je bila 
to šola, nova izkušnja. Iz ta-
kih tekem se da veliko nau-
čiti in verjamem, da bi se v 
podobni situaciji znali bolje 
odzvati.

S kakšnimi cilji ste stopili v 
minulo sezono?
V sezono smo šli s podob-
nim ciljem, da se uvrstimo v 
končnico. Šli smo oslabljeni, 
saj smo izgubili našega 
prvega centra Luka Markovi-
ča, ki se je preselil. V Rado-
vljici je vedno težava po-
manjkanje visokih igralcev. 
Pred sezono se je spremenil 
format tekmovanja, saj v 
končnico niso šle prve štiri 
ekipe iz zahodne in vzhodne 
lige, ampak samo prvi dve 
ekipi.

Ste bili zadovoljni s četrtim 
mestom v rednem delu?
Ligo smo začeli s tremi pora-
zi. Kasneje se je pokazalo, da 
smo bili poraženi proti trem 
najmočnejšim ekipam v ligi. 
Prej sem že omenil, da je 
odšel prvi center, na pokalni 
tekmi se je poškodoval prvi 
organizator. Ne vem, ali 
smo katero tekmo odigrali v 

popolni postavi. Na koncu 
smo bili s četrtim mestom 
zadovoljni. Obakrat smo iz-
gubili le proti Cerkljam in 
Gorenji vasi, ekipama, ki sta 
prišli iz tretje lige, ter proti 
Stražišču.

Katera ekipa v četrti ligi – za-
hod je po vašem mnenju 
igrala najlepšo košarko?
Težko je reči, kdo je igral 
najlepšo košarko. Zagotovo 
sta veliko izkušenj iz tretje 
lige prinesli ekipi Cerklje in 
Gorenja vas. Obe sta igrali 
trdno, dobro sta bili fizično 
pripravljeni, z veliko izkuš-
njami.

Vas preseneča, da sta bili v 
finalu obe ekipi iz vzhodne-
ga dela?
Sam sem že nekje na polovi-
ci napovedal, da bosta ekipi 
z vzhoda Šoštanj in Vransko 
napredovali ligo višje. Trdim 
pa, da je lažje obstati v tretji 
ligi kot napredovati iz četrte 
v tretjo.

Ali približno že veste, kako 
bo videti članska ekipa v pri-
hodnji sezoni?
Kot kaže, bodo vsi fantje, ki 
so zaključili minulo sezono, 
ostali v ekipi. Priključil se bo 
še kakšen mladinec, a nič ne 
bo šlo na silo. Igranje v član-
ski ekipi si je treba zaslužiti. 
Med sezono pridejo tekme, 
ko je premalo igralcev zaradi 
takih in drugačnih težav in 
treba je vzeti mladinca, da 
gre ekipa lahko normalno na 
tekmo.

Koliko sodelujete s trenerji 
drugih selekcij?
S trenerji smo praktično 
vsak dan v stiku, tako da ima 
vsak vse informacije o vseh 
selekcijah v klubu.

Kako uspešne so bile rado-
vljiške selekcije v minuli se-
zoni?
Največji uspeh smo dosegli z 
letnikom 2010/2011, s kate-
rim je bila dosežena najbolj-
ša uvrstitev selekcije U14 v 
zgodovini kluba. Ekipa je bila 
zelo blizu uvrstitve med dva-
najst najboljših v Sloveniji, a 
na koncu so zasedli 16. mes-
to. Selekcija U16 je igrala v 1. 
B ligi in končna uvrstitev bo 
okrog tridesetega mesta. Se-
lekcija U18 je imela kar nekaj 
težav z igralskim kadrom, 
zato smo jo velikokrat »krpa-
li« z igralci iz selekcije U16. 
U18 je drugo ligo končala z 
desetimi zmagami in šestimi 
porazi. Mladinci, ki so prav 
tako igrali v drugi ligi, so 
imeli na koncu sedem zmag 
in prav toliko porazov.

Vodite samo člansko ekipo?
Poleg članov treniram še 
mladince in selekcijo U18. 
Vse se da prilagoditi, saj 
mladinci trenirajo skupaj s 
člani ali pa s selekcijo U18. 
Tekme so ob koncih tedna 
razporejene tako, da se da 
vse pokriti.

Članska ekipa opravi dva tre-
ninga na teden. Še kakšen 
trening več bi prav prišel?
Zagotovo. Težava je v tem, 
da nekaj igralcev študira v 
Ljubljani, nekaj se jih težko 
prilagaja zaradi družine oz. 
popoldanske službe. Tista 
dva treninga, ki ju imamo, 
skušamo res maksimalno iz-
koristiti.

Če bi dobili priložnost za vo-
denje ekipe, ki je v višjem 
rangu, bi izziv sprejeli?
V tem trenutku se ne bi od-
ločil, saj imamo v Radovljici 
dobro postavljeno piramido.

Matjaž Klemenc

Jaka Zupan, trener v Košarkarskem klubu Radovljica

V 22. kolu so radovljiški ro-
kometaši gostovali pri ekipi 
Dol TKI Hrastnik. Na koncu 
se je tekma končala brez 
zmagovalca z 29 : 29 (16 : 
15). V 23. kolu so doma gos-
tili Ajdovščino. Radovljičani 
so vodili celotno srečanje in 
na koncu zmagali z rezulta-
tom 33 : 29 (19 : 14). Z Aj-
dovci so se v jesenskem 
delu pomerili že dvakrat, in 
sicer na ligaški tekmi in v 
pokalu. Obe tekmi so dobili. 
Zmaga v Črnomlju (redakci-
ja je bila bila zaključena pred 
sobotno tekmo) bi jim pri-
nesla vsaj drugo mesto po 
zaključenem rednem delu. 
To pa pomeni kvalifikacije 
za 1. A ligo na tekmi z 
enajstouvrščeno ekipo 1. A 
lige po rednem delu. V 25. 
kolu Frankstahl Radovljica 
doma igra z ekipo Črnomlja. 

Ne izpustijo mesta
Rokomet

Radovljičan Jaka Zupan, trener Košarkarskega kluba Radovljica, je bil v 
lanski sezoni s člansko ekipo na pragu tretje slovenske lige, a ekipi res za 
las ni uspelo korak višje. Letos je ekipa sezono končala na četrtem mestu v 
četrti slovenski ligi – zahod.

Mesto v članski ekipi 
si je treba zaslužiti

V Ravnah na Koroškem je 
potekal tradicionalni Pokal 
Bobrček. V kategoriji dečki 
si je tretje mesto na 200 m 
prsno priplaval Filip Milen-
kovič. Vid Šumi Branilovič je 
osvojil dve drugi mesti in 
sicer na 100 m hrbtno in 
200 m mešano.

Nogometaši Šobca Lesce so v zadnjih treh kolih dosegli 
zmago, poraz in neodločen rezultat. V 19. kolu so doma na 
pomembni tekmi za obstanek v 3. slovenski ligi premagali 
Kočevje s 4 : 0 (Varl 2, Bohinec, Mlakar). Na gostovanju v 
Šenčurju so izgubili s 4 : 2 (Varl, Zupančič). Na zadnji tekmi 
doma so se z Vipavo razšli brez zadetkov. V soboto doma 
gostijo Roltek Dob, vodilno ekipo lige. Tekma se bo začela 
ob 17.30.

V Podnartu je potekal drugi Memorial Tomaža Rozmana v 
prstometu. Na turnirju je sodelovalo 29 trojk. Prvo mesto je 
pripadlo ekipi Pajek 1 iz Šenčurja, drugi so bili Stari Lisjaki z 
Visokega, tretja pa ekipa Rokce 2 iz Britofa. Med prvo osme-
rico so tri ekipe iz naše občine. Peti so bili Skledarji Ljubno 
(Zlatko Groznik, Bojan Perko, Rade Stojilov), sedmi Podnart 
(Franci Faganel, Blaž Fister, Jani Rozmanič) in osmi DU Kro-
pa (Zvone Rampre, Božo Zupan, Milorad Ralič). Prejšnji to-
rek se je na pokritem igrišču v Naklem začela nova sezona v 
prstometu. V posameznih ligah sodelujejo naslednje ekipe: 1. 
moška liga: Škofja Loka – Dvojčki, Pajek 1, Ljubno, Senica, 
Podnart, Bitnje – Ribiči 1, Rokce 1, Korenine – Flingerji; 1. 
ženska liga: Podnart, DU Šenčur, DU Kranj, DU Škofja Loka; 
2. moška liga: EcoSija – Košir (Kamna Gorica), Restavracija 
Center Lesce, Fonzov hram, Pajek 3, Rokce 2, Visoko – Stari 
Lisjaki, Bitnje – Ribiči 2, DU Kropa-Gostilna pri jarmu, Pajek 
2, Bar Jurček (Begunje), Senica Lotrič, Naklo.

V okviru Zahodne lige so se športni plezalci pomerili v te-
žavnosti. Športno plezalni odsek Radovljica je dosegel uvr-
stitve v deseterico v treh starostnih kategorijah, in sicer: 
mlajši cicibani: 2. Jakob Fonda, 7. Ožbej Zupan; starejše ci-
cibanke: 4. Mina Tomažin, 8. Gaja Kovačič; mlajši dečki: 3. 
Tibor Moha.

Pokal Bobrček
Zmaga, poraz in neodločen rezultat

Drugi Memorial Tomaža Rozmana

V težavnosti so se pomerili v Žirovnici

Plavanje
Nogomet

Prstomet

Športno plezanje
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Članice sekcije ročnih del 
Č'bele, ki delujejo pod okri
ljem Društva upokojencev 
Radovljica, so podarile plete
ne copatke patronažni službi 
zdravstvenega doma v 
Radov ljici.
Copatke prejmejo novoro
jenčki ob prvem obisku pa
tronažne medicinske sestre 
na domu. »Mamice so zelo 
hvaležne in vesele ročno sple
tenih copatkov, saj takšnih ni 
mogoče kupiti in so poseben 
spomin za celo življenje,« sta 
povedali Katja Kobal in Teja 
Dobnikar iz radovljiške patro
nažne službe. »Tudi tokrat 
smo se razveselili sodelova
nja z društvom upokojencev, 
ki omogoča, da vsako leto po
darimo okoli 120 copatkov 
novorojenčkom, ki se rodijo v 
občini Radovljica. Razveselji
vo pa je dejstvo, da to število 
zadnja leta raste,« sta še do
dali Katja in Teja.
V sekciji ročnih del deluje 
pet prostovoljk: Jožica Za
dravec, Milica Bizjak, Rina 
Potočan, Tilka Renko in Ta

tjana Hirci. Poleg copatkov 
pletejo tudi nogavice, rokav
čke pomagavčke, buče, izde
lujejo pa tudi voščilnice, ki 

jih ob priložnostih razdelijo 
med člane društva upoko
jencev. Večino volne podari
jo same, nekaj je zagotovi 

društvo. Tokrat so podarile 
150 copatkov, kar pomeni, 
da jih tudi ob več novoro
jenčkih ne bo zmanjkalo.

Copatki za novorojenčke
Peter Kolman

Marjana Pogačnik Medved 
je prve devetošolce v projekt 
Velika Britanija – Slovenija 
(Project GB – SI), prvi tak
šen v Sloveniji, vključila že v 
šolskem letu 2016/17. 
»Osnovna ideja projekta je 
bila – in je ostala – sodelova
nje med našo šolo in šolami 
v Veliki Britaniji. S kolegico 
Helen Asher sva v pouk 
angleščine vnašali čim več 
avtentičnosti vsakodnevnega 
življenja, po Skypu sva stopi
li v stik z učenci in profesor
ji v Veliki Britaniji. Pod nji
hovim mentorstvom in 
navodili so se naši učenci 
tako na primer lotili dejav
nosti 'well dressing', tradici
onalne umetniške zvrsti kra
šenja vodnjakov, ki je 
značilna za osrednjo Angli
jo, kjer konec maja in v za
četku junija že stoletja, od 

časov, ko je pustošila kuga, z 
unikatnimi umetninami po
častijo čisto pitno vodo.«
Leto kasneje sta učiteljici 
projekt nadgradili in k sode
lovanju povabili še Šolski 
center Kranj. Naslednji ko
rak je bil obisk treh britan
skih šol, ki so si jih ogledale 
učiteljice iz Radovljice in 
Kranja; večinoma gre za 
šole, v katerih je v preteklosti 
poučevala učiteljica Helen 
Asher, spomladi 2019 pa sta 
v Veliko Britanijo za teden 
dni že odpeljali prvo skupino 
18 učencev devetega razreda.
»Obiskali smo osnovno in 
srednjo šolo v mestu Ba
kewell (Derbyshire), kjer so 
bili učenci prisotni pri pou
ku v avtentičnem okolju an
gleških šol. Tema obiska je 
bila kreativno pisanje, ki mu 
v Veliki Britaniji v procesu 
izobraževanja namenjajo po
membno vlogo. Učence sva 

že doma izobraževali na to 
temo, tako da so v Veliko 
Britanijo odšli z določenim 
predznanjem in so zato lažje 
usvajali nova znanja na tem 
področju,« je povedala Mar
jana Pogačnik Medved.
Z učenci so se tisto leto sre
čali tudi s skupino pisateljev 
na delavnici kreativnega pi
sanja, si ogledali mesto z 
okolico, kjer so prebivali, 
obiskali enega od dvorcev v 
bližini ter seveda odšli v 
London, prestolnico Združe
nega kraljestva, kjer je mla
de posebej pritegnil ogled 
filmskega studia Harry 
Potter Universal Studios.
Kot poudarja Marjana Po
gačnik Medved, obisk Velike 
Britanije od vseh, učencev in 
učiteljic, zahteva ogromno 
priprav, s katerimi običajno 
začnejo že takoj ob začetku 
šolskega leta. Zato so bili 
razočarani, ko jim je leta 
2020 težko pričakovani od
hod v tujino odnesla pande
mija; prav v ponedeljek, 16. 
marca, ko je bil načrtovan 
odhod z Brnika, so namreč 
letališče zaprli za promet in 
od tega dne dalje so bile za
prte tudi šole, tako v Sloveni
ji kot Veliki Britaniji, učenje 
pa je potekalo na daljavo.
Po triletnem premoru sta 
učiteljici s skupino 15 učen
cev vendarle spet odpotovali 
v Veliko Britanijo. »Učenci 
so bili prisotni pri pouku v 
štirih različnih šolah, kjer 

smo izvedli tudi vrsto izo
braževalnih delavnic, v kate
rih so izpopolnjevali znanje 
ter predstavljali našo šolo ter 
naše mesto in bili hkrati 
tudi ambasadorji Slovenije,« 
je pojasnila.
Sodelovanje z angleškimi 
šolami so v tem obdobju 
nadgradili in okrepili, pose
ben poudarek je bil ob lan
skem obisku namenjen go
vornemu sporočanju. 
Učence je tako pripravljala 
tudi na debatiranje, nastope 
pro et contra ter argumenti
ranje v tujem jeziku.
Kot pravi, so tudi v tem šol
skem letu angleške šole izra

zile željo za nadaljnje sode
lovanje. Tokrat so obiskali 
dve osnovni in dve srednji 
šoli – v angleške srednje šole 
hodijo učenci od sedmega 
razreda naprej (stari približ
no enako, kot so pri nas na 
predmetni stopnji osnovnih 
in srednjih šol). Učence je 
ob intenzivnem dogajanju v 
šolah tudi tokrat zelo navdu
šil obisk Londona in film
skega studia.
Kot poudarja Marjana Po
gačnik Medved, ima tovr
stno delo veliko pozitivnih 
učinkov na učence in tudi 
učitelje, ki z njimi kot spre
mljevalci odhajajo v Veliko 

Britanijo. Tudi zato, ker vse 
prek projekta pridobljene 
aktivnosti z učiteljico Helen 
Asher vnašata v pouk angle
ščine, prav tako tudi elemen
te medpredmetnega pouče
vanja in medkulturnega 
sporazumevanja med Slove
nijo in Veliko Britanijo.
»Duh timskega poučevanja 
pri urah angleščine se pre
naša na učence, ki so visoko 
motivirani za delo, aktivni in 
inovativni v razredu. In ne le 
to; mladi se med skupnim 
bivanjem v tujini povežejo 
in v prijateljskih odnosih os
tanejo še dolgo po prihodu 
domov.«

Triintrideset učencev Osnovne šole Antona Tomaža Linharta je imelo prvi teden v marcu pouk proč od domačih šolskih klopi. Pod vodstvom mentorice, 
profesorice angleškega jezika Marjane Pogačnik Medved, in Helen Asher, tuje učiteljice angleščine na radovljiški šoli, so nova znanja pridobivali na 
britanskih šolah.

Po nove izkušnje v Veliko Britanijo

Marjana Ahačič

Slovenski in angleški učenci v knjižnici šole Lady Manners 
Secondary School

Prostovoljke in patronažni sestri radovljiškega zdravstvenega doma pred kupom ljubkih 
pletenih copatkov / Foto: Peter Kolman

Pred nogometnim stadionom Old Trafford v Manchestru

Pred letošnjo veliko nočjo, v soboto, 23. marca, je na pobu-
do Vere in Franca Justina na Srednji Dobravi potekala veli-
konočna rokodelska delavnica. Udeležilo se je je osem ot-
rok, ki jim je Franc Justin v svoji delavnici z natančnim 
opisom in delom predstavil postopek in obdelavo od suro-
vega lesa do figure, pripravljene za barvanje. Kasneje se je 
delavnica nadaljevala v dvorani Krajevne skupnosti Srednja 
Dobrava. Otroci tam so pobarvali svoje figure – velikonoč-
ne zajce, pirhe in piščance. Sledilo je končno lakiranje in 
pritrjevanje figur na količke. Otroci so bili nad svojimi ču-
dovitimi izdelki navdušeni. V dvorani Krajevne skupnosti 
Srednja Dobrava bodo tudi v prihodnje enkrat mesečno 
potekale različne ustvarjalne delavnice in ure pravljic za 
mlajše otroke.

Izdelovali so zajčke, pirhe in piščance

Udeleženci delavnice z mentorjema in izdelki



Kultura

11Deželne novice, torek, 30. aprila 2024

Na 48. srečanju glasbenih 
šol Gorenjske in zamejstva, 
ki je v začetku aprila poteka-
lo v Tržiču, so se zbrali pred-
stavniki osmih glasbenih šol.
Poleg gostiteljice – Glasbene 
šole Tržič – so sodelovale še 
glasbene šole iz Radovljice, 
z Jesenic, iz Kranja in Škofje 
Loke, Glasbeni center Do re 
mi z Bleda ter zamejski glas-

beni šoli: Tomaž Holmar iz 
Kanalske doline v Italiji in 
Slovenska glasbena šola De-
žele Koroške iz Avstrije. Nji-
hovi mladi solisti in komor-
ne zasedbe so se predstavili 
na slavnostnem koncertu v 
tržiškem kulturnem centru.
V bogatem programu so ob-
činstvu postregli s 23 točka-
mi; tri od njih so izvedli 
učenci radovljiške šole. Po-
zavnist Martin Sever in evfo-

nist Vitan Potočnik sta pod 
mentorstvom učitelja Alena 
Ojcingerja zaigrala legen-
darno skladbo Yesterday ter 
skupaj s pozavnistom Jako 
Frelihom še pesem Ameri-
can Patrol. Nastopila sta še 
mlada harmonikarica Kata-
rina Krč in trobentač Nino 
Legat pod mentorstvom 
Luke Ipavca in Žana Legata, 
in sicer z Balkansko igro šte-
vilka 4 in 6.

Na srečanju gorenjskih in zamejskih glasbenih šol so sodelovali tudi učenci 
Glasbene šole Radovljica: pozavnista Martin Sever in Jaka Frelih, evfonist 
Vitan Potočnik, harmonikarica Katarina Krč in trobentač Nino Legat.

Ana Šubic

Pihalni orkester Lesce je 
prvo soboto v aprilu v dvora-
ni Srednje gostinske in turi-
stične šole pripravil tradicio-
nalni spomladanski koncert. 
Program so začeli s skladbo 
Berta Appermonta z naslo-
vom Choralia. Ob zahtevnih 
ritmih in tehničnih pasažah 
nam je orkester vzbudil ra-
dovednost o legendah ber-
mudskega trikotnika. Pope-
ljal nas je v tropski gozd 
Bermudskih otokov, v svet, 
kjer se čas ustavi in ljubezen 
nikoli ne usahne.
V kadenci nas je orkester po-
peljal na izlet z letalom, kjer 
bi se človek najraje dobro pri-
pel na sedež. Skladatelj je 
iskal ravnovesje med dobrim 
in zlim, ki je prešlo v boj med 
ljubeznijo in sovraštvom. Po-
sneto vezno besedilo nas je 

spraševalo, ali nas bo zgodba 
prepričala, da je vse izgublje-
no, ali pa bo zmagala ljube-
zen. Ni nas bilo težko prepri-
čati: orkester smo nagradili z 
burnim aplavzom.
Pihalni orkester Lesce, ki bo 
v prihodnjem letu praznoval 
70 let delovanja, redno 
nastopa na občinskih prire-
ditvah, prireja samostojne 
koncerte in skrbi za razvoj 
glasbene kulture v regiji. Ve-
liko truda vloži v sodelova-
nje z mladimi, kar smo vide-
li v naslednjih točkah 
koncerta. V goste so povabili 
tolkalno skupino glasbene 
šole Do re mi pod vodstvom 
Gregorja Plambergerja. Tol-
kalci so s svojim energičnim 
nastopom navdušili občin-
stvo, nekaj skladb so zaigrali 
skupaj z orkestrom. Gostje 
so bile tudi članice vokalne 
skupine Do re mi pod taktir-

ko Primoža Kerštajna. Ob 
spremljavi orkestra so dekle-
ta zapela nekaj svetovno 
znanih skladb. 
Godbenice, godbeniki in nji-
hovi gostje so s poslušljivo 
in raznoliko glasbo poslušal-

ce zvabili z nasmehom v po-
mlad, ki prinaša prebujenje 
in ljubezen. Orkester in vo-
kalna skupina sta za zaklju-
ček koncerta skupaj s poslu-
šalci v dvorani zapela Dan 
ljubezni.

Ivanka Korošec

Fotonatečaj Dogodki  
v občini Radovljica

Pihalni orkester Lesce na koncertu / Foto: Jani Kolman

Obogatili srečanje 
glasbenih šol

Pihalni orkester Lesce je tokrat v goste povabil tolkalno skupino glasbene šole Do re mi in članice 
vokalne skupine Do re mi.

Spomladanski koncert 
pihalnega orkestra

Pozavnista Martin Sever in Jaka Frelih ter evfonist Vitan Potočnik / Foto: Tina Dokl

VPIS V GLASBENO ŠOLO RADOVLJICA 2024/25
Spoštovani starši in otroci! Leto je naokrog in v Glasbeni šoli Radovljica vas  
ponovno vabimo k vpisu v NOVO šolsko leto 2024/2025. 

Najmlajše (petletnike) vabimo v predšolsko glasbeno vzgojo, malo večje 
(šestletnike) vabimo v glasbeno pripravnico, že zares velike (sedemletnike), 
pa vabimo k učenju inštrumentov in petja. Vse, ki vam je pri srcu ples in ste 
starejši od štirih let, vabimo k vpisu v baletni vrtec, plesno pripravnico in 
balet, ki ga izvajamo v čudoviti plesni dvorani Radovljiške graščine. Za program 
predšolske glasbene vzgoje, glasbene pripravnice, baletnega vrtca, plesne  
pripravnice in baleta otroci preizkusa glasbenih oziroma plesnih sposobnosti 
ne opravljajo. 

Po prvomajskih počitnicah bomo začeli zbirati
PRIJAVE ZA PREIZKUS GLASBENIH SPOSOBNOSTI, in sicer 
elektronsko na povezavi na spletni strani šole (od 6. do 23. 
maja): www.gs-radovljica.si ali s skeniranjem QR kode: 

DAN ODPRTIH VRAT bo v Glasbeni šoli Radovljica potekal 15. maja ob 17. uri  
in 18. uri. Na dogodku bodo otroci in starši spoznali način dela na šoli in  
posamezne inštrumente. Predstavitev inštrumentov bo prav tako dostopna na 
povezavi na naši spletni strani. 

SPREJEMNI PREIZKUSI za učenje inštrumentov in petja  
bodo 28. in 29. maja po razporedu, objavljenem na 
naši spletni strani. VPIS UČENCEV, ki bodo uspešno  
opravili sprejemni preizkus glasbenih sposobnosti,  
bo potekal v tajništvu šole od 3. do 7. junija  
oziroma do zapolnitve mest. Sprejeti učenci  
bodo o sprejemu pisno obveščeni. Rezultati  
sprejemnih preizkusov bodo objav ljeni na 
oglasni deski šole in na spletni strani šole. 

Več informacij o VPISU in DNEVU ODPRTIH VRAT 
najdete na spletni strani Glasbene šole Radovljica  
www.gs-radovljica.si ali 
FB-strani Glasbena šola Radovljica GŠ. 

Marijan Ješe: Delo na višini, druga nagrada
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V bližini Podnarta je idilična 
vasica Rovte. Nad vasjo je 
razgledni pomol s cerkvico 
sv. Primoža in Felicijana, na 
gričku nad kozolcem, obkro-
žena s cvetočimi narcisami, 
pa stoji hiša Miheličevih. 
Minka Mihelič, ki je 12. mar-
ca praznovala 90 let, me 
gostoljubno sprejme v svoji 
kuhinji. Tu kuha zase, včasih 
pa tudi za »ta mlade«. Na ste-
ni visi velik gobelin, ki ga je 
naredila sama. O, ja, veliko je 
vezla pa šivala in pletla, pa 
tudi risala. Minka ima dve 
hčeri, dva sinova, osem vnu-
kov in sedem pravnukov. Vsi 
živijo dovolj blizu, tako da jo 
večkrat obiščejo.
Rodila se je v Podblici, v dru-
žini s šestimi otroki, kot 
najstarejša. Živeli so v hišici, 
ki jo je oče, gozdni delavec, s 
pomočjo bratov obnovil, 
čeprav je težko delal, saj mu 
je v prvi svetovni vojni v 
pljučih ostala krogla.

Minka je že kot petletna ho-
tela v šolo. Uspelo se ji je 
preriniti v prvi razred, 
čeprav so jo starejši otroci 
odganjali. Ko je naslednje 
leto začela zares, je prišla 
vojna in pouka ni bilo več, 
po vojni pa je komaj 14-letna 
odšla služit. »Bila sem 
'švoh', a sem že prvi dan 
morala molsti krave. Pasla 
sem, opravljala vse delo v 
hlevu, ribala, čistila …« se 
spominja. Služila je le me-
sec manj kot devet let.
Ko je imela 23 let, se je odlo-
čila, da gre delat v tovarno, v 
kranjski Tekstilindus. »Dobi-
la sem si stanovanje v Besni-
ci, od koder sem se vozila na 
delo. Previjala sem 'špule' za 
velike tkalske stroje. Največja 
stroja sta bili tako dolga, kot 
je vsa moja kuhinja. Nazad-
nje sem še risala vzorce za 
blago, a ne dolgo, ker sem 
imela oči zanič, na obeh sivo 
mreno. Kasneje sem imela 
operacijo, da se mi je vid iz-
boljšal. Po službi je bilo treba 

delati na kmetiji za odplačilo 
stanovanja.«
Spoznala je fanta, zanosila 
in leta 1958 rodila hči. Ker s 
fantom nista ostala skupaj, 
je šla z njo domov, k star-
šem, saj za otroka ob vsem 
delu ni mogla skrbeti sama. 
»Oče je imel rad otroke in je 
bil takoj za to, da Metka os-
tane pri njih. Mama pa je 
bila zelo jezna. Takrat so bili 
pač taki časi, da je bil neza-
konski otrok sramota. Zato 
so mi priskrbeli nekoga, da 
sem se poročila z njim. Ni-
koli nisva živela skupaj, 
sploh nisva bila za 'vkup', a 
dobila sva hčerko. Ves čas 
sem bila zaposlena, naredila 
sem tudi šiviljski tečaj, hodi-
la v službo, šivala, hodila na 
polje  ... on pa nič. Po dveh 
letih takega čudnega zakona 
sva se ločila.«
Na avtobusu je nato spozna-
la moškega, ki je prav tako 
kot ona delal v Tekstilindu-
su. Poročila se je z njim in 
prišla leta 1969 v Rovte na 

njegov dom. S seboj je pri-
peljala mlajšo hčerko Ivan-
ko, Metka pa je hodila v šolo 
v Kranj in je zato ostala pri 
starih starših.
»Mož je bil dober, lepo sva se 
razumela. Z njim v hiši sta 
živeli njegovi dve starejši in 
neporočeni sestri. Leta 1970 
se nama je rodil sin Ciril, pet 
let kasneje pa še Peter.«
Ko je najmlajši imel eno 
leto, je nehala delati, saj sta 
moževi sestri medtem umr-
li, dela pa je bilo s poljem in 
gospodinjstvom čez glavo. 
»Dvaindvajset let sem nab-
rala v delovni knjižici, prav 
tista leta mi manjkajo, ko 
sem služila in nisem bila nič 
zavarovana,« obžaluje. 
Mož ji je umrl pred 27 leti, 
takrat so opustili kmetova-
nje. Hčeri sta se zgodaj po-
ročili, tudi sinova sta si 
ustvarila svoji družini. Sin 
Ciril, snaha in eden od vnu-
kov živijo v zgornjem nad-
stropju. Ta sin tudi skrbi za 
domačijo.

Že v tovarni je začela pisati 
pesmice. »Kar izmišljala sem 
si jih. V žepu sem imela listek 
in svinčnik in si jih sproti za-
pisovala, sploh me ni motil 
hrup tkalskih strojev.« Tudi 
za sodelavke in prijateljice je 
pisala za različne priložnosti. 
Te pesmice, napisane v zvez-
ku in na listkih, so ji vnuki 
zbrali, jih prepisali in natisni-
li v knjižici, ki so ji jo podarili 
za devetdeseti rojstni dan.
Zdravje ji še kar služi, 
čeprav je bolnišnico dosti-
krat videla od znotraj. »Vča-
sih je bilo res veliko dela. Ni-
koli nisem bila prosta. Iz 
polja sem prišla domov v 

hlev, potem sem čistila, de-
lala butare in ponoči še šiva-
la. Rada kuham in pečem, 
tudi vrt imam še vedno. Na 
njivo pa ne morem več. Tudi 
šivam ne več, le kakšen 
gumb zase še prišijem.«
Včasih ji je mož zvečer re-
kel, da bo šel gledat, če še 
kje drugje delajo tako dolgo 
v noč kot pri njih, pove. 
»Spanja nikoli nisem imela 
zadosti. Zdaj, ko bi lahko 
spala, pa ne morem. A 
imam se dobro, in če pogle-
dam svoje življenje, lahko 
rečem: ves čas je bilo delo, 
delo. A teh devetdeset let je 
minilo tako hitro!«

Tudi Minka Mihelič iz Rovt pri Podnartu je marca dopolnila devetdeset let. Vnuki so ji ob tej 
priložnosti pesmice, ki jih je pisala vse življenje, zbrali, prepisali in natisnili v knjižici, ki so ji jo 
podarili za rojstni dan.

Leta so hitro minila

Ivanka Korošec

Prijazna in priljudna je, za 
vse se zanima, njen spomin 
je bister. Kot najstarejša od 
treh otrok se je rodila na 
Lancovem, ob cerkvici sv. 
Lamberta, kjer je bil oče cer-
kovnik. Imeli so nekaj sveta, 
da so lahko redili kravo, tele-
ta in dva prašiča. A brezskrb-
na otroška leta je prekinila 
vojna. Oče je bil v partiza-
nih, mamo in vse tri otroke 
so leta 1944 izselili v Nemči-
jo. »Bil je lep kraj ob jezeru. 
Ob njem sta bila dva 'logar-
ja', v enem so bili izgnanci s 
Hrušice in Jesenic, v dru-
gem pa iz našega konca in 
Mošenj. Mama je hodila de-
lat, otroci smo bili v vrtcu, 
sestrica pa je bila še tako 
majhna, da jo je varoval 
Nastran iz Mošenj,« se spo-
minja.
»Ko so Nemci videli, da iz-
gubljajo vojno, so nas odpus-
tili iz taborišča. Brat je nosil 
nahrbtnik, v njem je bila noč-
na posoda za sestrico, ki je 
bila tedaj stara malo več kot 
eno leto; v mojem nahrbtni-
ku je bilo malo prepečenca, 
mama pa je nosila sestrico. 
Še pred koncem vojne smo 
prišli na Jesenice.«
Ko so se vrnili domov, na 
Lancovo, je bilo mežnarijo 
treba obnoviti. »Vse je bilo 
stolčeno. Hiša je bila nacio-

nalizirana, a smo jo dobili za 
bivanje.«
V Jelkin spomin se je vtisnil 
dogodek, ko so šli z družino 
na Brezje. Nazaj grede so šli 
pozdravit Mošnjane. »Ata je 

izpregel konja pred šolo, ga 
privezal in mu dal vrečo 
ovsa. Nastranovi so stanova-
li v 'farovžu', videli so nas in 
nam šli naproti. Moja sestri-
ca je zagledala starega 

Nastrana in tekla k njemu v 
naročje in klicala: 'Ata! Ata!' 
Njega je pač poznala iz tabo-
rišča. Mojemu atu so po licu 
tekle solze. To so pretresljivi 
spomini.«
Po končani osnovni šoli v 
Radovljici so jo predlagali za 
kurirko. Tako je po vasi no-
sila odločbe o obvezni odda-
ji in druga obvestila za kraja-
ne. Stara 16 let se je zaposlila 
v tovarni pletenin, v predho-
dnici Almire, leta 1949 pa so 
jo skupaj s prijateljico posla-
li v delovno brigado v Beog-
rad. »Gradili smo Novi Beo-
grad, več mesecev sem bila 
tam. Veliko nas je bilo, še 
več pa uši in stenic. Mene so 
sploh imele rade, vsa trda 
sem bila od njih.«
Po vrnitvi je nekaj časa žive-
la pri teti v Žirovnici in ta ji 
je priskrbela službo v Mlin-
skem podjetju Lesce. Hitro 
se je učila, ker je imela do-
ber spomin pa tudi delovne 
navade, saj je bila že od ma-
lega vajena delati.
»Leta 1959 sem se poročila. 
Ker je bil mož ločen, je bil to 
za tiste čase nezaslišan škan-
dal. Menda je bila prva 
takšna poroka v okolici. Imel 
je enega sina, s katerim smo 
še zdaj v dobrih odnosih.« 
Čez nekaj let je rodila sina 
Andreja.
S ponosom pove, da sta bila 
z možem lep par in da sta 

imela dober in trden zakon. 
»Mož je bil direktor firme, 
ki je obsegala tudi mlin v 
Zapužah, Globokem in na 
Javorniku. Bil je zelo podje-
ten in sposoben. Kasneje so 
se mlinarski dejavnosti prid-
ružile še druge, tako da je 
nastala tovarna čokolade Go-
renjka. Mož je umrl leta 
2016. Bil je odličen organi-
zator ne samo za firmo, tem-
več tudi za kraj. Bil je zelo 
aktiven, trudil se je za dobro-
bit krajevne skupnosti, bil je 
tudi pri lovcih. Ljudje so ga 
imeli radi in so cenili njego-
ve delovne navade. Oba si-
nova imata to po njem!« ju 
pohvali.
Seveda pa tudi Jelki ni niko-
li zmanjkalo dela. Ko se je 
poročila, je prišla na možev 
dom v Globoko. »Tašča je 
bila zelo delavna, pekla je 
dober kruh, vedno smo ime-
li vse poribano in pospravlje-
no.« Po smrti moževih star-
šev so kmetovanje opustili, a 
bila je služba, gospodinjstvo, 
vrt … K njim je prihajalo ve-
liko ljudi, saj je bil mož dru-
žaben in je imel veliko prija-
teljskih in poslovnih 
obiskov. Jelka jim je kuhala 
in jih gostoljubno stregla. 
Rada je tudi pletla – šale, 
kape, jopice, tudi rokavice 
na prste.
Zanimivo je, da je kot raču-
novodkinja že leta 1970 de-

lala od doma, kar je postalo 
moderno mnogo let kasneje, 
predvsem pa v času covida. 
»Bilo je odgovorno delo, 
zlasti ker ni bilo nobenih ra-
čunskih strojev ali drugih 
pripomočkov, vse pa je ved-
no 'štimalo'.«
Zaposlena je bila do leta 
1990, mož se je upokojil že 
prej. Sin se je poročil in 
kmalu sta dobila prvo vnuki-
njo Martino, čez pet let pa še 
drugo, Tjašo. Ta študira, tre-
nira in živi v Ameriki, Marti-
na pa je blizu, le čez dvori-
šče, še nekaj korakov dalje 
pa živita sin in snaha.
Dolgo je sama skrbela zase, 
zdaj ne upa več. Zadnji pa-
dec konec februarja, ko je za 
več ur obležala na tleh, je bil 
huda šola. K sreči se ni polo-
mila.
»Dobro skrbijo zame. 'Ta-
mlada' je sploh zelo prijazna 
in skrbna. Vesela sem tudi, 
ko me pokliče vnukinja iz 
Amerike. Žal mi je le, da je 
starih znancev in prijateljev 
vedno manj. Vse življenje 
sem se trudila, da zaradi 
mene nihče ni imel nobene 
škode. Ničesar ne obžalujem 
in imam čisto vest, kar je 
največ vredno.«
Čeprav se s spomini rada 
vrača v preteklost, je njen 
pogled uprt tudi v priho-
dnost. Še zlasti se veseli, ker 
bo junija postala prababica.

V nedeljo, 10. marca, je Jelka Pintar iz Globokega v krogu svojih najdražjih praznovala okrogli rojstni dan, devetdeset let. K dobremu počutju in lepi jeseni 
življenja prispevajo predvsem odnosi, ki jih ima človek s svojimi najbližjimi, in gospa Jelka je srečna, ker zanjo njeni domači res lepo skrbijo.

Praznovala devetdeset let

Ivanka Korošec

Jelka Pintar / Foto: Ivanka Korošec

Minka Mihelič / Foto: Ivanka Korošec
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V Domu dr. Janka Benedika 
je tudi to pomlad zelo živah-
no. Ob številnih dogodkih in 
dejavnostih, ki jih organizi-
rajo za stanovalce, so se v 
preteklih tednih posebno 
razveselili dveh obiskov: obi-

ska blejskega župana Anto-
na Mežana, ki je nekaj svoje-
ga časa posvetil druženju s 
stanovalci, ki prihajajo iz ob-
čine Bled, in strokovnega 
obiska kolegov iz Koroškega 
doma starostnikov.
»Župan Bleda je s starostni-
ki v domu preživel dobršen 

del dopoldneva, videti je 
bilo, da so vsi zares uživali,« 
je povedal direktor Doma dr. 
Janka Benedika Alen Gril. 
»In če smo pričakovali, da 
bo beseda tekla predvsem o 
življenju v domu, starih ča-
sih in morda tudi težavah, ki 
jih imajo starejši, smo se kar 

močno zmotili. Z županom 
so stanovalci, ki so včasih 
prebivali na Bledu, predeba-
tirali predvsem aktualne 
teme, od prometa do turiz-
ma in prihodnjih načrtov. 
Vsi smo bili presenečeni, 
kako zelo so na tekočem z 
aktualnim dogajanjem,« je 
povedal Alen Gril.
Uspešen je bil tudi drugi 
obisk zaposlenih iz Koroške-
ga doma starostnikov, ki so 
si Dom dr. Janka Benedika 
kot primer ogledali v okviru 
strokovne ekskurzije. »Gre 
za veliko ustanovo s tremi 
enotami; 43 zaposlenim, ki 
jim je obisk pri nas organizi-
rala njihova direktorica Katja 
Šoba, smo podrobno 
predstavili svoje delo, pogo-
vorili smo se o aktualnih za-
devah in izmenjali nekatere 
izkušnje. Kolegi iz Koroške 
so bili sicer najbolj zadovolj-
ni s splošnim vzdušjem v 
domu in odličnim stanjem 
infrastrukture, posebno pa 
sta jih navdušila stanje in or-
ganiziranost na našem varo-
vanem oddelku,« je še pove-
dal Alen Gril.

Pestra pomlad v domu 
starejših občanov
Marjana Ahačič

»Bil sem še otroških let, ko 
sem vzljubil glas harmoni-
ke. Rad sem poslušal tedanji 
Radio Ljubljana, kjer so, obi-
čajno v jutranjih urah, pred-
vajali glasbo znanega har-
monikarja Avgusta Stanka. 
Oddajo Četrtkov večer do-
mačih pesmi in napevov pa 
poslušam že tako rekoč vse 
življenje in prav tam sem 
prvič slišal Avsenikove viže, 
ob katerih neizmerno uži-
vam še danes,« je povedal 
Janez Bohinec, ko smo ga 
obiskali nekaj dni po oseb-
nem prazniku.

S kolesom v Begunje
»Vedno ko sem izvedel, da 
bo pri Jožovcu veselica, sem 
se s kolesom odpeljal v Be-
gunje, kjer sem pogosto stal 
kar na stopnicah pri vhodu 
na pošto,« se spominja.
»Prišel je čas, ko sem se za-
čel učiti atove stroke; takrat 
ni bilo radijskih sprejemni-
kov in ne kaset, so bile pa 
plošče. Seveda sem si želel 
gramofon, a oče ni bil za to, 

da bi mi ga kupil. Pa vendar 
sem nekoč v očetovo delav-
nico, kjer sem se učil in de-
lal, spravil velik star radio, 
da sem lahko poslušal do-
mačo glasbo. 'Ja, kdo bo pa 
delal?' je skrbelo očeta ...«
Ko je odslužil vojsko, se je 

odpravil po izkušnje v Nem-
čijo. »Si predstavljate, kako 
presenečen sem bil, ko sem 
prebral, da bo v bližnjem 
mestu igral Original Oberkr-
einer? Takoj sem si 
preskrbel vstopnice za kon-
cert in nepozabno užival!«

Na Avsenikovih koncertih je 
tudi po prihodu domov uži-
val vrsto let; najprej sam, 
nato s soprogo Pavlo. Pravi, 
da v dolgih desetletjih ni za-
mudil prav nobenega kon-
certa, ki so ga pripravili na 
Gorenjskem.

Zajeten album o 
Avsenikih
Zanimalo ga je vse o Avseni-
kih, zato je skrbno prebiral 
časopisne članke, jih izrezo-
val in hranil, soproga Pavla 
in hči Aja pa sta mu jih ure-
jali v posebnem albumu. 
Tega je nekoč celo pokazal 

Slavku Avseniku. »Z zani-
manjem ga je pogledal in 
pripomnil, da česa takšnega 
še nihče ni zbiral. Ponosen 
sem, da se mi je v album 
tudi podpisal.«
Album je postal prava mala 
znamenitost, in ko ga je 

pred časom pokazal svoje-
mu prijatelju Janezu Peter-
nelu iz Globokega, je ta izra-
zil prepričanje, da bi ga 
moral videti tudi Slavkov na-
slednik, njegov vnuk Sašo 
Avsenik. Ne le videti, Janez 
Bohinec se je odločil, da mu 
album podari.

Hvaležen za neverjetno 
presenečenje
Seveda si ni mislil, da se bo 
to zgodilo v obliki presene-
čenja, ki ga mu je pripravil 
Peternel. Na praznični dan 
so namreč Janeza prijatelji 
odpeljali od doma, v tem 
času pa je k Bohinčevim pri-
šel Sašo Avsenik. In ko so se 
vrnili domov, je odprl vrata 
in zaslišal se je zvok harmo-
nike ...
»Popolnoma sem bil šoki-
ran! Da me je tu, doma, ča-
kal Sašo Avsenik in igral 
samo zame ... Tega ne bom 
nikoli pozabil. Zelo sem 
hvaležen vsem, ki so mi to 
presenečenje pripravili.«

Radovljičanu Janezu Bohincu so ob nedavnem osemdesetem rojstnem dnevu pripravili posebno 
presenečenje: dolgoletnemu ljubitelju Avsenikove glasbe je ob prazniku zaigral kar Sašo Avsenik.

Za rojstni dan mu je 
zaigral Sašo Avsenik

Marjana Ahačič

Za presenečenje ob osemdesetem rojstnem dnevu je Janezu Bohincu zaigral Sašo Avsenik. 
/ Foto: Primož Pičulin

Album z izrezki člankov o Ansamblu bratov Avsenik; pod 
fotografijo Slavka in Vilka Avsenika je kot posebna 
dragocenost tudi Slavkov originalni podpis. / Foto: Primož Pičulin

Župan Anton Mežan, direktor Alen Gril in predsednik sveta zavoda Simon Resman v 
živahnem pogovoru s stanovalci Doma dr. Janka Benedika Radovljica / Foto: Gorazd Kavčič

Svetovni dan Downovega sindroma so zaznamovali tudi v 
radovljiški občini. Tako kot vsako leto so se tudi tokrat na 
parkirišču Mercator centra v Lescah zbrali najmlajši iz Vrtca 
Radovljica ter enot Lesce in Begunje ter učenci Osnovne 
šole Antona Janše in varovanci CUDV Radovljica. Kot je po-
jasnila Jasmina Djordjević iz CUDV Radovljica, je namen 
srečanja predvsem zaznamovanje tega pomembnega dne in 
druženje ter zabava. »Letošnji svetovni dan Downovega sin-
droma poteka pod geslom Konec stereotipom in verjamem, 
da tovrstna srečanja in podobni dogodki prispevajo k ozave-
ščanju. Dobro bi bilo, da bi jih bilo čim več,« je dejala in 
dodala, da vsak posameznik lahko prispeva k zmanjševanju 
stereotipov. Povedala je, da je pomembno, da se vsak posa-
meznik zazre vase ter se morda začne gibati tudi v nekoliko 
drugačnih krogih. »Z mislimi in dejanji lahko veliko naredi-
mo – sprostimo se, živimo to življenje, pojdimo v svet in 
spoznajmo tudi drugačnost.« Dogodek je potekal v zname-
nju pesmi, glasbe, plesa in predvsem prijetnega druženja 
ter zabave.

Ples, petje in druženje

Ob svetovnem dnevu Downovega sindroma so se v 
znamenju pesmi in plesa družili tudi v Lescah.   
/ Foto: Primož Pičulin

V albumu z izrezki 
člankov o Ansamblu 
bratov Avsenik je pod 
fotografijo Slavka in 
Vilka Avsenika kot 
posebna dragocenost 
tudi Slavkov originalni 
podpis.
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Izmenjevalnica sezoni primernih 
oblačil in hišnih tekstilij

• Na izmenjavo lahko prinesete samo čista, 
uporabna in lepo ohranjena oblačila 
(brez lukenj, madežev in manjkajočih gumbov, 
z delujočimi zadrgami). 

• Oblačila za otroke in odrasle naj bodo primer-
na za poletne dni (ne zimska).

• Sprejemamo tudi hišne tekstilije (posteljnina, 
rjuhe, pregrinjala, prešite odeje, brisače, prti 
in zavese ter metrsko blago).

• Ne sprejemamo spodnjega perila in nogavic.
• Organizatorji dogodka si pridružujemo pravi-

co, da na sprejemnici stvari, ki ne bodo ustre-

zale navedenim standardom, ne uvrstimo na 
izmenjavo.

• Na voljo vam bodo improvizirane preobla-
čilnice, drugje po prostoru preoblačenje ni 
zaželeno. Oblačila, ki vam po pomerjanju niso 
prav, prosimo, vrnite nazaj na mize. Organi-
zatorji dogodka imamo pravico opozoriti vsa-
kega obiskovalca, ki se tega ne bo držal.

• Lahko samo prinesete ali pa tudi samo od-
nesete. Kosov ne štejemo. Prinesite, kolikor 
želite, odnesite, kolikor  
potrebujete.

Smernice:

Minimalizem in trend odstranjevanja navlake, ki je ne potrebujemo, je danes zelo 
popularen. Pa tudi koristen. Tistega, česar ne potrebujemo več, ni treba nujno 
zavreči, temveč lahko to nekomu podarimo, izmenjamo ali ponovno uporabimo.

Ponedeljek, 20. 5. 2024, od 15.00 do 18.00  
preddverje Knjižnice Antona Tomaža Linharta Radovljica

Ob prihodu svoje stvari izročite organizatorjem, ki jih sortirajo in razporedijo, vi pa lahko izbirate 
med že razstavljenimi stvarmi. Predmete, ki v času dogodka ne bodo zamenjali lastnika, bomo 
podarili Fundaciji Vincenca Drakslerja.

Dogodek bo potekal v soorganizaciji Komunale Radovljica, Fundacije Vincenca Drakslerja in Ljudske 
univerze Radovljica.

Supported by

Tekstilni odpadki  
so iz mode!
Uporabnih oblačil, ki jih ne potrebujemo več,  
ne zavržemo, temveč podarimo,  
izmenjamo ali ponovno uporabimo.

V Radovljici je leta 1964 de-
lovalo eno največjih planin-
skih društev v Sloveniji. Ker 
Radovljica leži ob vznožju 
gora, je med radovljiškimi in 
okoliškimi planinci zrasla 
želja po ustanovitvi gorske 
reševalne postaje. Alpinist 
Peter Ježek je okoli sebe 
zbral skupino mož, pred-
vsem alpinistov, in ustanovi-
li so Postajo gorske reševal-
ne službe Radovljica. Poleg 
Ježka so bili ustanovni člani 
še Cene Grilc, Joža Logar, 
Peter Žula, Jože Avguštinčič 
in Jože Pavlin. Kmalu so se 
jim pridružili še mnogi dru-
gi, tudi planinci in alpinisti 
z Bleda, iz Lesc, Gorij, Ži-
rovnice in drugih krajev 
med Jelovico, Pokljuko in 
Karavankami, lahko prebe-
remo v zborniku z naslovom 
Radovljiških šestdeset, ki so 
ga radovljiški gorski reševal-
ci izdali ob tej priložnosti.
»Osnovna ideja gorskega re-
ševanja, da alpinisti v prime-
ru nezgode pomagajo svo-
jim kolegom in drugim 
obiskovalcem gora, se je po 
naravni logiki kmalu razširi-
la na reševanje kogar koli in 
kjer koli je to potrebno,« v 
prispevku Razvoj Društva 
gorske reševalne službe Ra-
dovljica 1964–2024 piše Do-
minik Skumavec.
»Leta 1981 je dotedanji na-
čelnik postaje Peter Ježek 
vajeti prepustil Toniju Smo-
leju. Najstarejši reševalci 

pravijo, da Toni, ki društvo 
vodi že 42 let, sledi Ježko-
vim načelom, ki so pred-
vsem prizadevnost, znanje 
in predanost kolektivu.«
Kot je v nagovoru zapisal 
predsednik Gorske reševal-
ne zveze Slovenije dr. Gre-
gor Dolinar, je GRS Rado-
vljica danes zgled urejenega 
in odlično organiziranega 
društva, ki je zelo dobro vpe-
to tudi v lokalno okolje. »S 
svojim proaktivnim pristo-
pom in pogumnim uvaja-

njem novosti jim je uspelo 
rešiti marsikatero težavo, ki 
tare nekatera druga društva. 
Tako imajo na primer zgle-
dno urejene prostore, dovolj 
us t rezn ih  prevoznih 
sredstev, v GRS Radovljica 
je nadpovprečno veliko čla-
nov zdravnikov, kar sedem, 
tako da je na velikem številu 
klasičnih intervencij na kra-
ju nesreče prisoten tudi gor-
ski reševalec zdravnik, še 

najbolj pa nas veseli, da jim 
uspe privabiti veliko odlič-
nih mladih kandidatov, bo-
dočih gorskih reševalcev.«
Na slavnostnem dogodku ob 
počastitvi 60-letnice delova-
nja bodo zbrane nagovorili 
načelnik GRS Radovljica 
Toni Smolej, predsednik 
GRZS Gregor Dolinar ter 
župani občin Radovljica, 

Bled, Gorje in Žirovnica. 
Kulturno obarvan program 
na Linhartovem trgu se bo 
zaključil s prikazom reševa-
nja z višin in odprtjem raz-
stave v Radovljiški graščini.
V sklopu praznovanja pa bo 
naslednjo soboto, 11. maja, 
na nogometnem igrišču v 
Begunjah še meddruštvena 
prikazna vaja helikopterske-
ga reševanja. Vaja, ki jo bodo 
pripravili skupaj s PGD Be-
gunje, se bo začela ob 15. 
uri.

Društvo gorske reševalne službe Radovljica letos 
praznuje šestdesetletnico delovanja. Osrednja 
slovesnost ob visokem jubileju bo v soboto, 4. 
maja, ob 16. uri na Linhartovem trgu v Radovljici.

Obletnica radovljiških 
gorskih reševalcev

Marjana Ahačič

Osrednja slovesnost 
ob 60-letnici bo v 
soboto, 4. maja, ob 16. 
uri na Linhartovem 
trgu v Radovljici. 
Teden dni za tem, v 
soboto, 11. maja, bo na 
nogometnem igrišču v 
Begunjah še 
meddruštvena 
prikazna vaja 
helikopterskega 
reševanja. Začela se bo 
ob 15. uri.

Letna vaja tehnik reševanja v Dragi leta 1970  
/ Vir: zbornik Radovljiških šestdeset

V začetku maja v Begunjah praznujejo krajevni praznik. Z 
njim zaznamujejo spomin na dan, ko so bili 4. maja leta 
1945, ob koncu druge svetovne vojne, osvobojeni talcev iz 
begunjskih zaporov. Tam je med drugo svetovno vojno trpe-
lo 11.477 zapornikov, večinoma pripadnikov odporniškega 
gibanja z Gorenjske, pa tudi iz ostalih slovenskih pokrajin in 
tujih državljanov. Ob koncu vojne je Kokrški odred partizan-
ske vojske zavzel zapore in osvobodil 632 jetnikov. Na 
praznični dan, v soboto, 4. maja, bo spominsko prireditev v 
graščinskem vrtu pripravilo Združenje borcev za vrednote 
NOB. Krajevna skupnost pa prireditev ob krajevnem prazni-
ku pripravlja v sredo, 8. maja, ob 17. uri v podružnični 
osnovni šoli, kjer bodo tudi prvič pokazali, kako bo videti 
novo šolsko športno igrišče.

V četrtek, 9. maja, bodo v Mošnjah pripravili slovesnost ob 
130-letnici Podružnične šole Mošnje.Ta sicer organizacijsko 
deluje v okviru Osnovne šole Antona Tomaža Linharta Ra-
dovljica. Prireditev, ki se bo ob 18. uri začela v kulturnem 
domu, pripravljajo učenci, učenke in učiteljice šole. V 
Mošnjah je bila sicer redna osnovna šola ustanovljena že 
leta 1876. Imela je štiri oddelke, šolski prostori pa so bili v v 
tamkajšnji mežnariji. Organist in cerkovnik, domačin Fran-
ce Reš pa je otroke v Mošnjah začel učiti že mnogo prej, 
daljnjega leta 1788. Skupaj je mošenjske otroke poučeval kar 
petdeset let, vse do leta 1839, ko so na župnijskem vrtu 
zgradili novo šolo. A je stavba kmalu postala premajhna, 
zato so leta 1894 zgradili večjo, to je šolsko stavbo, v kateri 
pouk na razredni stopnji poteka še danes.

Krajevni praznik v Begunjah Visoki jubilej šole v Mošnjah
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Od 30. aprila do 20. maja

Torek, 30. april
Race!, ob 18.00, animirani film, sinhronizirano, ZDA, Linhartova dvo-
rana Radovljica*

Kresovanje z »radolškimi« gasilci in skupino Joške v'n, ob 19.00, 
travnik za trgovino Spar v Radovljici

Nenadoma sama, ob 20.00, drama, Francija, Islandija, Belgija, Linhar-
tova dvorana Radovljica*

Sreda, 1. maj
Roza in kamena škratinja, ob 18.00, animirani film, Danska, Linhar-
tova dvorana Radovljica*

Kaskader, ob 20.00, akcijska komedija, ZDA, Linhartova dvorana *

Četrtek, 2. maj
Izganjalci duhov: Ledena grožnja, ob 18.00, znanstvenofantastični 
akcijski film, ZDA, Linhartova dvorana Radovljica*

Interesno območje, ob 20.00, drama, ZDA, oskar za tuji film, Poljska, 
Velika Britanija, Linhartova dvorana Radovljica*

Petek, 3. maj
Mavka: Zaščitnica gozda, ob 18.00, animirani film, Ukrajina, Linhar-
tova dvorana Radovljica*

Zadnji strelec, ob 20.00, akcijski film, Srbija, Linhartova dvorana *

Sobota, 4. maj
Radolška tržnica, od 10.00 do 12.00, sejem lokalnih dobaviteljev, ro-
kodelskih izdelkov in starin, Eko kotiček, Linhartov trg, Radovljica

Nerazdružljivi, ob 16.00, animirani film, Belgija, Francija, Španija, Lin-
hartova dvorana Radovljica*

Pankrt, ob 18.00, zgodovinski film, Danska, Linhartova dvorana*

Izzivalci, ob 20.15, romantična športna drama, ZDA, Linhartova dvo-
rana Radovljica*

Nedelja, 5. maj
Alpski smučarski muzej Elan, vsako prvo nedeljo v mesecu brezpla-
čen vstop v muzej

Nerazdružljivi, ob 16.00, animirani film, Belgija, Francija, Španija, Lin-
hartova dvorana Radovljica*

Back to Black, ob 18.00, dokumentarni film, Francija, Velika Britanija, 
ZDA, Linhartova dvorana Radovljica*

Državljanska vojna, ob 20.15, akcijski film, ZDA, Velika Britanija, Lin-
hartova dvorana Radovljica*

Ponedeljek, 6. maj
Angleške pravljice, ob 17.00, pravljična ura v angleščini, kjer se bodo 
otroci naučili novih besed, pesmic in se zabavali, Knjižnica ATL

Nekaj je v zraku, ob 19.30, gledališka predstava, za Linhartov gleda-
liški abonma in izven, Linhartova dvorana Radovljica*

Torek, 7. maj
Slovenski lingvistični atlas, ob 19.00, na predavanju Jožice Škofic 
bomo spoznali velikansko bogastvo slovenskih narečij, kot je prikaza-
no v tretji knjigi Slovenskega lingvističnega atlasa, Knjižnica ATL

Sreda, 8. maj
Buci-štruci jogica, ob 16.00, vadba za dojenčke, ki jih mamice masi-
rajo, delajo raztezne vaje in krepijo moč ter občutek, Knjižnica ATL

Pravljična jogica, ob 16.45, skozi pravljice bodo otroci, stari od 3 do 
8 let, skupaj s Petro Arula izvajali njim prilagojeno jogo, Knjižnica ATL

Slovenski večer pri Avseniku, ob 19.00, Gostilna Avsenik, Begunje *

Četrtek, 9. maj
Travniške zgodbe, ob 17.00, Knjižnica ATL Radovljica

Socrates cafe, ob 10.00, Pogovorna srečanja za vse, ki jih zanimajo 
družbena, vzgojna, filozofska, religijska ali kulturna vprašanja, Knjižni-
ca ATL Radovljica

130-letnica Podružnične šole Mošnje, ob 17.45, OŠ Mošnje

Delamo na sebi, ob 19.30, gledališka predstava, Gledališče Blansko, 
Linhartov gledališki maraton, Linhartova dvorana Radovljica

Petek, 10. maj
Evropska vas (godalni orkester), ob 10.00, Linhartov trg, Radovljica

Z Igorjem po svetu – Anglija, ob 17.00, otroška predstava, za abon-
ma Čebelice in čmrlji in izven, Linhartova dvorana Radovljica*

Izzivalci, ob 20.00, romantična športna drama, ZDA, Linhartova dvo-
rana Radovljica*

Sobota, 11. maj
Detektiv Tabo in primer nosoroga, ob 16.00, družinski pustolovski 
film, Nemčija, Linhartova dvorana Radovljica*

Radikal, ob 18.00, drama, Mehika, Linhartova dvorana Radovljica*

Kraljestvo planeta opic, ob 20.15, akcijski znanstvenofantastični 
film, ZDA, Linhartova dvorana Radovljica*

Nedelja, 12. maj
Detektiv Tabo in primer nosoroga, ob 16.00, družinski pustolovski 
film, Nemčija, Linhartova dvorana Radovljica*

Državljanska vojna, ob 18.00, akcijski film, ZDA, Velika Britanija, Lin-
hartova dvorana Radovljica*

Pankrt, ob 20.00, zgodovinski film, Danska, Linhartova dvorana *

Ponedeljek, 13. maj
Angleške pravljice, ob 17.00, Knjižnica ATL

Torek, 14. maj
Elda Viler, ob 19.00, v avtobiografski knjigi, ki jo je napisal Ivo Gajič, 
Elda spregovori o svojem glasu, notranjem naboju, življenjskih kora-
kih in izjemnem ustvarjalnem opusu, Knjižnica ATL Radovljica

Sreda, 15. maj
Buci-štruci jogica, ob 16.00, vadba za dojenčke, Knjižnica ATL

Pravljična jogica, ob 16.45, za otroke od 3. do 8. leta, Knjižnica ATL

Amira – večer sevdaha, ob 20.00, koncert, Linhartova dvorana*

Četrtek, 16. maj
Pravljične rokodelnice, ob 17.00, kotički, kjer starši in otroci skupaj 
prebirate knjige in ustvarjate, Knjižnica ATL Radovljica

Amira – večer sevdaha, ob 20.00, koncert, RAZPRODANO, Linharto-
va dvorana Radovljica*

Petek, 17. maj
Predavanje o učenju Bruna Gröninga, ob 17.30, sejna soba Šarčeve 
vile, Gorenjska cesta 25, Radovljica

Slovenski večer pri Avseniku, ob 19.00, Gostilna Avsenik, Begunje*

Orgelski koncert Zale Peternelj z gosti, ob 19.30, cerkev Lesce

Kraljestvo planeta opic, ob 20.00, akcijski znanstvenofantastični 
film, ZDA, Linhartova dvorana Radovljica*

Sobota, 18. maj
Mednarodni muzejski dan v MRO, ves dan, ob 10.00 ustvarjalne de-
lavnice za otroke, ob 12.00 vodenje po Mestnem muzeju, ob 16.00 
vodenje po Čebelarskem muzeju, Radovljiška graščina

Mednarodni muzejski dan v Alpskem smučarskem muzeju Elan, 
ves dan, brezplačen vstop v muzej, vodeni ogledi ob 11.00, 15.00 in 
17.00, Alpski smučarski muzej Elan

IP, ob 18.00, igrano animirani film, ZDA, Linhartova dvorana Radovlji-
ca*

Otvoritveni koncert Slovenskega mladega abonmaja – Timotej 
Willewaldt in Vid Ibic, ob 19.30, organizator Kulturno društvo Ode-
on, Baročna dvorana Radovljiške graščine

Državljanska vojna, ob 20.00, akcijski film, ZDA, Velika Britanija, Lin-
hartova dvorana Radovljica*

Ponedeljek, 20. maj
Angleške pravljice, ob 17.00, Knjižnica ATL Radovljica

Torek, 21. maj
Mala kraljica velikih sten, ob 19.00, prvi alpinistični strip o življenju 
in delu Mire Debelak - Marka bo predstavila avtorica Natalija Štular, 
Knjižnica ATL Radovljica

 

Razstave
Sledi, ves maj, fotografska razstava Janeza Kramarja, član Fotograf-
skega društva Radovljica, galerija Pasaža, Radovljiška graščina

Moje kolesarske poti po Sloveniji, maj, junij, fotografska razstava 
Damijana Janežiča, člana Fotografskega društva Radovljica, v avli 
Doma dr. J. Benedika, Radovljica

Svet brez filtra, ves mesec, razstava dijakov 2. letnika smeri medijski 
tehnik iz Ekonomske gimnazije in srednje šole Radovljica, Knjižnica 
ATL Radovljica

70 let Avsenikove glasbe, do oktobra 2024, pregled dogodkov in 
dosežkov ansambla Avsenik, Razstavni hodnik v Radovljiški graščini

Dr. Jože Rihar (1914–2002), razstava ob 110. obletnici rojstva, Čebe-
larski muzej

Kontakt za koledar prireditev
Informacije za koledar prireditev zbira javni zavod Turizem in kultura 
Radovljica, ki program dogodkov in prireditev objavlja na svoji spletni 
strani in v Deželnih novicah. 
Podatke lahko pošljete na naslov lovro.ozmec@radolca.si.

V četrtek, 9. maja, ob 19.30 
bodo na odru Linhartove 
dvorane Radovljica ljubitelj-
ski gledališčniki odigrali 
predstavo Vedrane Grisogo-
no Nemeš Delamo na sebi v 
režiji Bernarde Gašperčič.
V komediji bodo postavili 
ogledalo družbi današnjega 
časa, obljubljajo gledališčnik 
z Bohinjske Bele. Kakršen 
koli uspeh, naj bo v politiki, 
poslu ali odnosih med ljud-
mi, je pogojen z videzom po-
sameznika, pravijo. Zato je 
treba delati na sebi – za lepši 
in bolj mladosten videz  ... 
Igralke in igralci obljubljajo, 

da se bodo potrudili, da se 
boste gledalci na predstavi 
nasmejali. Vstop na predsta-
vo je brezplačen.
Gledališče Belansko Kultur-
nega društva Bohinjska Bela 
je letos edina skupina odra-
slih z območja radovljiške iz-
postave Javnega sklada RS za 
kulturne dejavnosti, ki se je 
prijavila na srečanje. Med 10. 
junijem in 13. junijem pa bo 
Območna izpostava Javnega 
sklada RS Radovljica v Lin-
hartovi dvorani gostila štiri 
najboljše gledališke predsta-
ve za odrasle z Gorenjskega 
po izboru selektorja Roka 
Kravanje. Tudi vstop na te 
predstave bo brezplačen.

V začetku maja v Linhartovo dvorano v okviru 
Linhartovega gledališkega maratona prihaja 
Gledališče Belansko.

Linhartov 
gledališki maraton

Marjana Ahačič

V Linhartovo dvorano tokrat prihaja le Gledališče Belansko 
s predstavo Delamo na sebi. / Foto: Boris Pretnar

Združenje borcev za vrednote NOB Radovljica v soboto, 4. 
maja, pripravlja slovesnost v spomin na osvoboditev zapor-
nikov iz begunjskih zaporov. Prireditev se bo pred spomeni-
kom na graščinskem vrtu v Begunjah začela ob 16. uri. Slav-
nostni govornik bo Andrej Osterman, generalmajor Sloven-
ske vojske, so sporočili iz združenja. 

Spominska slovesnost v Begunjah

Gorenjski glas je najbolj bran regionalni časopis v Sloveniji.

Gorenjski glas v vsak dom na Gorenjskem 

14 dni brezplačnega  
časopisa 
Akcija 14 dni brezplačnega časopisa je namenjena  
vsem, ki Gorenjskega glasa še ne poznate ali 
ga kupujete v prosti prodaji. Podatke za dostavo  
pošljite na narocnine@g-glas.si ali pokličite 
051/682 217. Po preteku 14-dnevnega obdobja  
vam časopisa ne bomo več pošiljali, vas bomo  
pa poklicali, povprašali za mnenje in predstavili  
pogoje za naročnino. 

Pridružite se naši veliki družini naročnikov,  
ne bo vam žal! 

V akciji ne morejo sodelovati obstoječi naročniki in tisti, ki živijo na istem 
naslovu kot naročnik. Prav tako ne morejo sodelovati tisti, ki so obdobje 
brezplačne naročnine v zadnjem letu že izkoristili. 

Zdravstveni dom Radovljica za občane in obiskovalce Rado-
vljice tudi letos pripravlja prireditev z naslovom Dan zdrav-
ja. Dogodek bo posvečen promociji zdravja, skrbi za zdravo 
telo v vseh življenjskih obdobjih in preventivi pred kronični-
mi obolenji, so sporočili iz Osnovnega zdravstva Gorenjske, 
v okviru katerega deluje tudi Zdravstveni dom Radovljica. 
Prireditev bo v petek, 24. maja, od 9. do 15. ure na parkirišču 
za Lekarno Radovljica, na njej pa bodo sodelovali: Center za 
krepitev zdravja, Združenje CVB – Klub Bled, Lekarna Rado-
vljica, Ljudska univerza Radovljica in podjetje Tosama.

V petek, 10. maja, bo Radovljica spet gostila Evropsko vas. 
Gre za zaključno prireditev projekta, ki že skoraj dve dese-
tletji spodbuja različne kulture in raznolikost ter s tem spre-
jemanje drugačnosti in krepitev zavedanja lastnih korenin. 
Mladi bodo evropske države na stojnicah na Linhartovem 
trgu predstavili v petek dopoldne med 9. in 13. uro, rdeča nit 
letošnje Evropske vasi pa je Kulturna in naravna dediščina. 
Kot je povedala Anita Hrovat, pomočnica ravnatelja OŠ A. T. 
Linharta in koordinatorica tega mednarodnega projekta, 
bodo letos na prireditvi sodelovale osnovne šole A. T. Lin-
harta Radovljica, Staneta Žagarja Lipnica, F. S. Finžgarja 
Lesce, dr. J. Plemlja Bled, Koroška Bela, Žirovnica, F. Prešer-
na Kranj, Orehek Kranj, I. Gundulića iz Zagreba in Mehme-
dalija Mak Dizdar iz Sarajeva, Vrtec Radovljica, Knjižnica A. 
T. Linharta Radovljica in Glasbena šola Radovljica.

Konec maja Dan zdravja

Prihodnji petek spet Evropska vas
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Tudi tokrat se je festival od
vijal na dveh lokacijah: v 
grajskem parku in na Lin
hartovem trgu z graščino. V 
Radovljiški graščini so se 
obiskovalci lahko udeležili 
številnih kulinaričnih delav
nic, kjer so svoja znanja pre
dajali naj slaščičar Slovenije 
Naser Gashi in zmagovalca 
tekmovanja Masterchef Slo
venija Luka Novak, zmago
valec predlanske sezone, in 
Zala Pungeršič, aktualna 
zmagovalka. »Prvič sodelu
jem na festivalu in zares uži
vam, čeprav čokolada ni čis
to moje področje. Vesel sem 
odziva otrok in da lahko po
kažem nekaj novega,« je de
jal Luka Novak. Prav tako pa 
je bilo zabavno na ustvarjal
nem področju, otroci so se 
denimo lahko udeležili de
lavnic izdelave čokoladnega 
nakita, kjer so pokazali svojo 
ustvarjalno žilico. V graščini 
si je bilo mogoče ogledati 
dobrodelne mozaike, ki so 
jih ustvarjali ustvarjalci iz 
radovljiške občine pod men
torstvom mozaičarke Urške 
Ambrožič Potočnik, se poda
ti na čokoladno doživetje Čo
kobaroka ali pa se podati v 
grajsko klet, kjer je najmlaj
še pričakal čarodej in jih na 
igriv način seznanil z zgodo
vino čokolade.

Obiskovalci izbrali kot 
strokovnjaki
Poznavalci festivala dobro 
vedo, da v graščini poteka 
tudi glasovanje za naj prali
ne po izboru obiskovalcev. V 
čokoladnici Zotter v Avstriji 

so presodili, da je zmagoval
ni praline crunchy yuzu iz 
čokoladnice Lucifer, drugo 
mesto si je prislužil praline 

mak & malina, ki jo je ustva
rila Lilijana Javorić Ilić iz 
Rajske ptice, na tretje mesto 
pa so postavili praline tepka, 
ki ga je predstavil TIC Vrh
nika. Prav takšnega mnenja 
pa so bili tudi obiskovalci. 
Valerija Kumar iz čokoladni
ce Lucifer je razložila osnov
no idejo za zmagovalni pra
line: »Naša osnovna zamisel 
je bila ustvariti triplastni, 
kompleksni praline. Želeli 
smo vključiti nekaj citrusne
ga in sadnega, zato smo se 
odločili za japonski citrus 
yuzu. Kapica pralineja je 
tako sestavljena iz kreme iz 
yuzuja, v sredini je krema 
cheesecake, dno pa tvorita 
florentinci in drobljeni lešni
ki.« Dodala je še, da je zma
govalni praline, ki je bil roč
no izdelan in barvan, nastal 
posebej za festival v Radov
ljici. Tudi v graščini so se 
zvrstili glasbeni nastopi, za
nimiv je bil foto kotiček in 
VR čokoladna izkušnja z di
jaki radovljiške medijske 
šole, na Linhartovem trgu pa 
so tokrat pripravili modno 
revijo v čokoladnih odten
kih.
Živahno pa je bilo tudi v 
grajskem parku, kjer je glav
no atrakcijo seveda predstav
ljal čokoladni sejem, pester 
pa je bil tudi spremljevalni 
program. Zabavni in glasbe
ni nastopi, športne animaci
je, delavnice, igre in še mno
go več. Člani skupine 
Dunking Devils so navduše

vali z akrobatskimi vragolija
mi, dijaki Srednje gostinske 
in turistične šole Radovljica 
so poskrbeli za pripravo pra
ženca in poslikavo obraza, 
otroci pa so se lahko preiz
kusili v športnem poligonu 
ter se zabavali s Teatrom Ci
zamo. Po mestu sta se spre
hajala kuharja na hoduljah, 
najmlajši so lahko spoznali 
osveženo pot S čebelico po 
Radovljici, ni manjkalo niti 
plesnih dogodivščin in pa 
seveda čokolade.

Vsako leto bolj trajnostno 
naravnani
Da bi bila dvodnevna prire
ditev prijazna tudi do okolja, 
so organizatorji posebno po
zornost namenili tudi traj
nosti dogodka. Kot je dejala 
direktorica Javnega zavoda 
Radovljica Kaja Beton, jih 
veseli, da se je veliko ljudi 
odločilo za uporabo javnega 
prevoza, vsako leto znova pa 
se trudijo trajnostni vidik še 
posebej nasloviti. »Postavili 
smo ekološke otoke in 
odstranili klasične koše, na 
voljo so informatorji, ki oza
veščajo o pravilnem ločeva
nju, uporabljamo povratne 
kozarce, po festivalu pa bo 
tudi narejena analiza stanja 
na področju odpadkov,« je 
pojasnila direktorica. V okvi
ru dogodka so se organiza
torji namreč povezali tudi z 
društvom Ekologi brez meja 
za pridobitev znaka Priredi
tev na poti k Zero Waste.

Od klasičnih slaščic iz mlečne, temne in bele čokolade pa do tistih eksotičnih z različnimi 
citrusi, zelišči in oreščki / Foto: Tina Dokl

Na Turizmu Radovljica so k 
sodelovanju so kot mentori
co povabili Urško Ambrožič 
Potočnik ter 12 ustvarjalcev 
iz radovljiške občine. Slikar
ji Nikolaj Mašukov, Meta Šo
lar, Matjaž Arnol, Tanja Er
žen, Marko Milenkovič in 
rokodelci Simona Bohinc, 
Bojana Pavlovič Jelenc, Nada 
Piškur Skalar, Nataša Gro
har, Tristan Ažman, Rok Ju
stin in Breda Rozman so s 
tehnično in materialno po
močjo čokoladnice Radolška 
čokolada ustvarili 13 čokola

dnih mozaikov; posipe je 
priskrbela leška Gorenjka.
»Za vsakim mozaikom stoji 
posebna zgodba, rdeča nit 
pa je poleg čokolade tudi te
matika čebele kot ene od 
prepoznavnih zgodb Rado
vljice. S projektom smo tako 
ne le obogatili program fe
stivala, temveč uspešno po
vezali dve zanimivi temi: ku
linariko in umetnost. Oboje 

je namreč v Radovljici že 
dolgo prisotno. Če na podro
čju kulinarike uspešno izva
jamo številne projekte. Upa
mo, da je delavnica 
čokoladnega mozaika prvi 
zametek ali nastavek novih, 
bolj kulturnih turističnih 
produktov,« je povedala di
rektorica Turizma Radovlji
ca Kaja Beton.
V času Festivala čokolade so 
bili mozaiki na ogled v Ba
ročni dvorani Radovljiške 
graščine, nato pa so jih pod 
sloganom Naj bo življenje 
sladko za vse podarili v do
brodelne namene.

»Namen je bil, da se z moza
iki posladkajo otroci in odra
sli, ki morda na festival ne 
morejo. Zato jihi bomo pre
dali bivalnim skupnostim in 
oddelkom Centra za delo, 
usposabljanje in varstvo Ra
dovljica, pediatričnemu od
delku Bolnišnice Jesenice, 
domu starejših občanov v 
Radovljici ter Kriznemu cen
tru za mlade Kresnička.«

Marjana Ahačič

Čokolada, umetnost 
in dobrodelnost

deželne novice

Mojster Nikolaj Mašukov pri ustvarjanju čokoladnega 
mozaika / Foto: Boris Pretnar, Turizem Radovljica

Čokoladna Radovljica

Luka Novak, zmagovalec Masterchefa Slovenija 2022, je 
otroke naučil priprave čokoladnih testenin. / Foto: Tina Dokl

Organizatorji ocenjujejo, da je tokratni Festival čokolade v Radovljico privabil približno 25 
tisoč obiskovalcev. / Foto: Tina Dokl

Zmagovalni pralineji: crunchy yuzu čokoladnice Lucifer, 
mak & malina iz Rajske ptice ter tepka, ki jo je predstavil 
TIC Vrhnika / Foto: Tina Dokl

www.gorenjskiglas.si

Jutri in pojutrišnjem  
praznujemo prvi maj,  
praznik dela.
Voščimo vam lepe praznike  
in vam želimo prijeten teden.

Domači umetniki so teden dni pred začektom 
Festivala čokolade izdelali trinajst čokoladnih 
mozaikov, ki so bili nato v času prireditve na 
ogled v Radovljiški graščini.

Mozaiki so bili v času festivala na ogled v Baročni dvorani 
Radovljiške graščine. / Foto: Tina Dokl
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